
PROTOKÓ   Nr 68-12/2005Ł

z  posiedzenia  Komisji  Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej  Rady Miasta Gda skań ,  które 
odby o si  dnia ł ę 13 wrze nia 2005 rokuś , o godz. 14.00, w sali nr 003 – Nowy Ratusz, przy ul. 
Wa y Jagiello skie 1 w Gda sku.ł ń ń

Obecni: wed ug za czonych list obecno ci, które stanowi  za cznik nr1, za cznik nr 2ł łą ś ą łą łą  
do protoko u.ł

Na stan siedmiu (7) cz onków Komisji, w posiedzeniu uczestniczy o siedmiu (7), ł ł czyli by oł  
quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.

Posiedzeniu przewodniczy  Radny Kazimierz Koralewski – Przewodnicz cy Komisjił ą  
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gda ska.ń

Po stwierdzeniu quorum, otworzy  posiedzenieł , powita  zebranych i poinformowa , e wł ł ż  
mi dzyczasie, czyli po sporz dzeniu porz dku obrad  Komisji, ę ą ą który stanowi za cznik nr 3łą  
do protoko u ł i przekazaniu Pa stwu Radnym do skrytek, wp yn  jeszcze projekt uchwa yń ł ął ł  
do wniesienia  w sprawie wyra enia woli  obj cia udzia ów w podwy szonym kapitależ ę ł ż  
zak adowym  jednoosobowej  spó ki  Gminy  Miasta  Gda ska  dzia aj cej  pod  firmł ł ń ł ą ą 
Gda skie  Towarzystwo  Budownictwa  Spo ecznego  Spó ka  z  ograniczonń ł ł ą 
odpowiedzialno ci  z siedzib  w Gda sku  - ś ą ą ń druk nr 1609.

Proponuj  wnie  ten projekt po obrady w punkcie nr 5 a obecny punkt 5, czyli sprawyę ść  
wniesione stanie si  punktem nr 6.ę

Kto  z  Pa stwa jest  za  wniesieniem projektu uchwa y,  zawartym w druku nr  1609 iń ł  
rozpatrywaniem go w punkcie 5?

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te jednog o nie- 5 g osami za.ż ł ę ł ś ł

Kto z Pa stwa jest za przyj ciem nast puj cego porz dku obrad Komisji:ń ę ę ą ą

1. Kana  Raduni – stan prawny, plan rewitalizacji - ł informacja.
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

2. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie wyra enia woli  obj cia przezł ż ę  
Gmin  Miasta  Gda ska  udzia ów  w  podwy szonym  kapitale  zak adowymę ń ł ż ł  
Gda skiego  Przedsi biorstwa  Energetyki  Cieplnej  Spó ki  z  ograniczonń ę ł ą 
odpowiedzialno ci  z siedzib  w Gda sku - ś ą ą ń druk nr 1597.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

3. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie wyra enia woli obj cia udzia ówł ż ę ł  
w  podwy szonym  kapitale  zak adowym  jednoosobowej  spó ki  Gminy  Miastaż ł ł  
Gda ska  dzia aj cej  pod  firm  Towarzystwo  Budownictwa  Spo ecznegoń ł ą ą ł  
„Mot awa” z siedzib  w Gda sku – ł ą ń druk nr 1598.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

4. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie zasad gospodarowania gara amił ż  
i pobierania op at –  ł druk nr 1472 (na wniosek Rady Miasta Gda ska o ponowneń  
rozpatrzenie projektu przez Komisj ).ę

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda ska.ń



5. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie wyra enia woli obj cia udzia ówł ż ę ł  
w  podwy szonym  kapitale  zak adowym  jednoosobowej  spó ki  Gminy  Miastaż ł ł  
Gda ska  dzia aj cej  pod  firm  Gda skie  Towarzystwo  Budownictwań ł ą ą ń  
Spo ecznego Spó ka z ograniczon  odpowiedzialno ci  z siedzib  w Gda sku  -ł ł ą ś ą ą ń  
druk nr 1609 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda ska.ń

6. Wolne  wnioski,  sprawy bie ce,  korespondencja.żą

Porz dek obrad zosta  przyj ty jednog o nie- 5 g osami za.ą ł ę ł ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Przechodzimy do punktu 1 obrad Komisji.ę ę

PUNKT – 1
Kana  Raduni – stan prawny, plan rewitalizacji – informacja.ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Szanowni Pa stwo.ń

Kana  Raduni by , jak wiadomo od zarania eksploatowany przez  miasto. By  przedmiotemł ł ł  
decyzji komunalizacyjnej swego czasu, po czym Minister uchyli  t  decyzj , to nast pi o wł ę ę ą ł  
pa dzierniku, o ile dobrze pami tam roku 2003. Od tego czasu zacz y si  problemy z jegoź ę ęł ę  
eksploatacj , przy czym miasto Gda sk nigdy oczywi cie nie zaprzesta o eksploatacji tegoą ń ś ł  
Kana u.  Rzecz  dotyczy a  spraw  formalnych,  czyli  w a ciwie,  kto  jest  w a cicielemł ł ł ś ł ś  
zobowi zanym do zarz dzania  i  administrowania  tym Kana em.  Od tego czasu,  czyli  odą ą ł  
decyzji dekomunalizacyjnej odby o si  szereg spotka  na ten temat. Pierwsze spotkania by ył ę ń ł  
do  dobrze  prognozowane,  zako czy y  si  trójstronnym  porozumieniem  pomi dzyść ń ł ę ę  
Wojewod , Marsza kiem a Prezydentem Miasta Gda ska i Prezydentami, Burmistrzami gminą ł ń  
s siednich,  zgodnie  z  którym  Wojewoda  zobowi zywa  si  przekaza ,  e  tak  powiemą ą ł ę ć ż  
formalnie jak  decyzj .  Porozumienie nie definiowa o wprost, w jakiej formie prawnej toąś ę ł  
ma si  odby , ale przekaza  jakby obowi zek administrowania Marsza kowi. W tym czasieę ć ć ą ł  
jednak Ustawa prawo wodne jasno definiowa a, w naszym odczuciu, e z mocy prawa jest toł ż  
zadanie Marsza ka, natomiast Marsza ek by  zdania odr bnego.ł ł ł ę

Drug  rzecz, jak  precyzowa o to porozumienie, to ono precyzowa o przysz e inwestycje wą ą ł ł ł  
obr bie tego Kana u, w tym równie  by a mowa o pomocy Wojewody w tych inwestycjach.ę ł ż ł  
Min o a w zasadzie min  rok i porozumienie nie zosta o jakby w pe ni zrealizowane w tymęł ął ł ł  
zakresie,  e  Wojewoda  nie  uczyni  adnych  kroków  formalnych.  Mi dzy  nami  aż ł ż ę  
Marsza kiem zaostrzy  si  spór, co do tego, kto jest w a ciwie podmiotem zobowi zanym.ł ł ę ł ś ą  
My s ali my tam informacje, e to Marsza ek z mocy prawa, Marsza ek z kolei twierdzi , eł ś ż ł ł ł ż  
prawo nie dookre la tego, powo uj c si  jednocze nie, ju  nie na przepisy prawa wodnego aś ł ą ę ś ż  
na przepisy  gospodarki komunalnej,  mówi ce  o tym, e  jest  to w a ciwie  urz dzenie,  wą ż ł ś ą  
zwi zku z tym jest to sfera w a ciwie gospodarki komunalnej a nie sfera prawa wodnego. ą ł ś

Odby o si  na pocz tku tego roku kolejne spotkanie ze s u bami Marsza ka. Efektem tychł ę ą ł ż ł  
spotka  by o podj cie przez Rad  Miasta Gda ska w czerwcu tego roku uchwa y dotycz cejń ł ę ę ń ł ą  
wspólnego finansowania naszych zobowi za , wynikaj cych z trójstronnego porozumienia,ą ń ą  
budowy trzech zrzutów. W a ciwie porozumienie dotyczy dwóch zrzutów. Zrzutu pierwszegoł ś  
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i zrzutu trzeciego, to porozumienie zosta o przyj te uchwa  Rady Miasta Gda ska i uchwał ę łą ń łą 
Sejmiku Województwa  Pomorskiego i  zosta o oczywi cie  podpisane.  Na  dzie  dzisiejszył ś ń  
realizowana  jest  inwestycja  zrzutu  trzeciego.  Ona  w a ciwie  b dzie  uko czonał ś ę ń  
prawdopodobnie do ko ca tego roku i jest uzyskane pozwolenie na budow  na zrzut pierwszyń ę  
i  prawdopodobnie  nied ugo  Wydzia  Programów  Rozwojowych  b dzie  przyst powa  doł ł ę ę ł  
zamówienia publicznego na budow  tego zrzutu.ę

Tak jak ju  powiedzia em Wydzia  Gospodarki Komunalnej,  w a ciwie Prezydent Miastaż ł ł ł ś  
Gda ska finansuje koszty eksploatacji na Kanale Raduni. Rok w rok kosztuje to nas oko oń ł  
pó tora  miliona  z otych.  To utrzymanie  w  tym roku zosta o  zdefiniowane  jako awaryjne,ł ł ł  
dlatego, e tak powiem wydatki w tym zakresie zosta y bardzo, bardzo sp aszczone, dlatego,ż ł ł  

e  wed ug  nas  nie  jest  to  oczywi cie  zobowi zanie  miasta,  tym  niemniej  Gda skież ł ś ą ń  
Melioracje, które realizuj  to zadanie w imieniu miasta, realizuj  tylko niezb dny zakres prac,ą ą ę  
a tych prac jest du o wi cej ni  my im zlecamy. W zwi zku z tym jest oczywi cie pilnaż ę ż ą ś  
potrzeba rozstrzygni cia tej sprawy.ę

Rozmowy  z  Marsza kiem  wci  trwaj .  Jest  równie  istotna  informacja,  e  zgodnie  zł ąż ą ż ż  
informacj  jak  uzyska o  miasto,  Wydzia  Ochrony  rodowiska  wyst pi  jakby  oą ą ł ł Ś ą ł  
dookre lenie tej informacji i jest mo liwe, e rewitalizacja Kana u Raduni b dzie elementemś ż ż ł ę  
Programu u aw. Program u aw  jest programem rz dowym, w zwi zku z tym jest w cz ciŻ ł Ż ł ą ą ęś  
finansowany równie  ze  rodków Bud etu Pa stwa. Ta informacja by a nieprecyzyjna, wż ś ż ń ł  
zwi zku z tym, jak ju  powiedzia em Wydzia  Ochrony rodowiska  wyst pi  o dookre lenie,ą ż ł ł Ś ą ł ś  
nie mamy jeszcze odpowiedzi na to wyst pienie.ą

Przypomn  jeszcze,  e  po  powodzi  uchwa a  Rady  Miasta  zobowi za a  Prezydenta  doę ż ł ą ł  
podj cia  dzia a  w  zakresie  zabezpieczenia  przeciwpowodziowego.  Zosta  opracowanyę ł ń ł  
program inwestycyjny w zakresie takiego zabezpieczenia, którego jednym z elementów jest 
program modernizacji zlewni Kana u Raduni. Ten program w jakiej  cz ci jest realizowany,ł ś ęś  
s  wybudowane zbiorniki retencyjne na wszystkich g ównych potokach, które wpadaj  do tegoą ł ą  
kana u. Gorzej jest z tymi mniejszymi potokami, gdzie wielko  tego zrzutu jest mniej wi cejł ść ę  
wielko ci po owy potoków g ównych, co oznacza, e w a ciwie jeszcze po owa problemu,ś ł ł ż ł ś ł  
je li chodzi o zbiorniki retencyjne jest przed nami .ś

Prosz  Pana  Marka  Chwirota,  eby  przybli y  Pa stwu  informacj  na  temat  programuę ż ż ł ń ę  
rewitalizacji Kana u Raduni.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Czy s  pytania dotycz ce Kana u Raduni w zakresie stanu prawnego ?ę ę ą ą ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Kiedy w ko cu Marsza ek Województwa Pomorskiego zostanie pozwany do S du? Bo to, eń ł ą ż  
wy  sobie  rozmawiacie,  pijecie  kaw  i  wam  jest  przyjemnie,  mo e  akurat  nie  Panuę ż  
Dyrektorowi, ale Prezydentowi, czy Zast pcom, ale to nie znaczy, e na Kana  Raduni miastoę ż ł  
powinno wyk ada  pieni dze.ł ć ą

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Pozew  przeciwko  Marsza kowi  jest  przygotowywany.  Natomiast  oczywi cie  nie  ulegał ś  
w tpliwo ci,  e  je eli  ostateczna  ocena  prawna  potwierdzi  i  tu  nie  b dzie  adnychą ś ż ż ę ż  
w tpliwo ci,  b dziemy  w  stanie  udowodni  nasze  roszczenia  zwi zane  z  kosztemą ś ę ć ą  
utrzymania,  czy kosztem jakie ponosi miasto na utrzymanie tego Kana u b d  oczywi cieł ę ą ś  
przedmiotem sprawy s dowej.ą

3



Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Kiedy b dzie potwierdzona ostateczna ocena prawna? Mo e nale a o w a nie poda  sprawę ż ż ł ł ś ć ę 
do S du, to wtedy by  mo e ostateczna ocena prawna nast pi aby, bo kto inny ma to oceni ?ą ć ż ą ł ć

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
W  tej  sprawie  wypowiada o  si  zarówno  Ministerstwo  Infrastruktury  jak  i  Ministerstwoł ę  
Ochrony rodowiska. Nie jest to ocena prawna, ale s  to autorzy aktów prawnych. W zwi zkuŚ ą ą  
z tym, poniewa  oni s  rozbie ni co do interpretacji, no jeste my,  tak powiem, mo e nież ą ż ś ż ż  
zwi zani tym problemem, ale na pewno ten problem b dzie podniesiony w sprawie s dowej, ią ę ą  
co do tego musimy mie  bezsporne stanowisko.ć

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
No w a nie, i moje pytanie brzmi, kiedy b dzie?ł ś ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie Radny, je li Pan Radny ma tak  wol , to prosz  zg osi  wniosek, my przeg osujemy.ś ą ę ę ł ć ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nie chc  zg asza  wniosku, chc , eby mi odpowiedziano na pytanie, bo co mi po wnioskach,ę ł ć ę ż  
których nikt nie czyta i nie realizuje. Chc  si  dowiedzie , kiedy zostan  podj te konkretneę ę ć ą ę  
dzia ania w tej sprawie.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wobec powy szego proponuj , aby my temat  Kana u Raduni kontynuowali  a  ewentualneż ę ś ł  
wnioski na temat sytuacji prawnej Komisja podejmie w ostatnim punkcie posiedzenia.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
A co napiszemy  Panie  Przewodnicz cy?  Panie  Prezydencie  we  si  Pan do roboty,  jakoą ź ę  
wniosek, czy co napiszemy? 

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie Radny, Komisja dowiedzia a si , jaki jest stan prawny na dzie  dzisiejszy. Z moichł ę ń  
informacji do tej pory by wynika o, e Kana  jest w z ym stanie technicznym i wszystkieł ż ł ł  
niusy, które nam mówi  co si  dzieje z miastami typu np. które jest w niecce i miasto jestą ę  
otoczone wa ami, w zwi zku z tym, no dotyczy ten problem równie  Gda ska i mieszka cył ą ż ń ń  
patrz c na to zadaj  sobie pytanie, e my jeste my w takiej samej sytuacji, czy nasze wa yą ą ż ś ł  
wytrzymuj , czy w ogóle w tej sprawie si  co  robi, czy b dziemy czeka  a  nas zaleje ią ę ś ę ć ż  
b dziemy p aka , e m dry Polak po szkodzie. To jest dramat, dlatego z moich informacjię ł ć ż ą  
wynika, e podobno w dnie Kana u wpuszczono jaki  ruroci g, e podobno zniszczy o to wż ł ś ą ż ł  
jaki  sposób warstw  uszczelniaj c  tego kana u, st d by  mo e jakie  przecieki itd. ś ę ą ą ł ą ć ż ś

Wobec tego, chcia bym, eby ta dyskusja  zmierza a  do tego, eby powiedzie  sobie, czył ż ł ż ć  
rzeczywi cie poziom bezpiecze stwa u ytkowania tego kana u przez d u szy czas b dzieś ń ż ł ł ż ę  
taki, e tam b dzie mog o by  tylko pó  metra wody i te zrzuty ratuj  to, e reszt  wodyż ę ł ć ł ą ż ę  
ud wignie sama Radunia i odprowadzi j  swoim korytem i pytanie jest, czy  wówczas nieź ą  
pójdzie si  rzeczy za du o wody kana em? Wobec tego chcia bym uzyska  informacj , jakiełą ż ł ł ć ę  
s  uwarunkowania techniczne? ą

Natomiast, je li chodzi o projekt rewitalizacji, to on ma zawiera  wizj  naszych mo liwo ci,ś ć ę ż ś  
jako miasta, bo to s  finanse.ą
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Pan Marek Chwirot – Dyrektor Gda skich Melioracjiń
Prosz  Pa stwa. Ja dziwi  si , ale z drugiej strony si  nie dziwi  opinii ró nych osób. Stanę ń ę ę ę ę ż  
techniczny na pewno nie jest najlepszy w 100%, natomiast jest to normalny stan techniczny 
urz dze , które nie gro  w tej chwili przerywaniem, czy tymi podobnymi rzeczami. Dziwią ń żą ę 
si  natomiast  gazetom  fachowym,  akurat  dzisiaj  dosta em  naj wie sze  „Wiadomo cię ł ś ż ś  
melioracyjne”, gdzie w a nie pokazuj  pi knie, e wa  Raduni nie zosta  przerwany, tylkoł ś ą ę ż ł ł  
rozmyty od zewn trz, bo po prostu koryto kana u pojemno  ma tak , jak  ma 150 do 200ą ł ść ą ą  
tysi cy  metrów sze ciennych i  koniec, i  jak jest  wi cej,  to musi  si  przela ,  i  wszystkieę ś ę ę ć  
uszkodzenia wa ów, jakie by y w 2001 roku to by y rozmyte z zewn trz, tam gdzie ludzieł ł ł ą  
wydeptali cie ki po prostu. To jest jedna rzecz.ś ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ale woda przela a si  gór .ł ę ą

Pan Marek Chwirot – Dyrektor Gda skich Melioracjiń
Tak. To wyra nie na zdj ciach pokazuj  a pisz  zupe nie co innego, e kana  Raduni np. wź ę ą ą ł ż ł  
pobli u dworca gda skiego p ynie i dworzec gda ski zosta  zalany przez kana  Raduni i toż ń ł ń ł ł  
pisz  ludzie z in ynierskimi i doktorskimi tytu ami. W tej chwili jest stan techniczny taki, jaką ż ł  
mówi , on nie ma 100% - zgadzam si . S  to zniszczone umocnienia, s  to ró nego typu stareę ę ą ą ż  
przyczó ki,  umocnienia  rozbite.  Po  powodzi  zosta  wykonany  program,  to  jest  du eł ł ż  
opracowanie- co trzeba zrobi . Kana u Raduni nie mo emy rozbudowa , bo jest to budowla-ć ł ż ć  
zabytek-  wpisana  do  rejestru.  Opracowuj c  ten  program  uzyskali my  od  Konserwatoraą ś  
Zabytków  zgod  na  wyrównanie,  tu  pó  metra,  tam  pól  metra  i  tego  typu  zwi kszenieę ł ę  
przep ywu. ł

Na pewno trzeba odbudowa  umocnienia brzegowe, które s  bardzo s abe,  bo s  to deskić ą ł ą  
elbetowe zak adane za pale. Natomiast ilo  wody, jak  powinien przy obecnej zabudowież ł ść ą  

górnego tarasu przej  kana  Raduni, to jest w granicach 78 do 90 paru, zale y jak  metodąć ł ż ą ą 
si  liczy – metrów sze ciennych na sekund , czego kana  nie jest w stanie przyj  i w ogóleę ś ę ł ąć  
nie mo na na ten temat mówi .ż ć

Pierwsza wersja, jeszcze z lat dziewi dziesi tych mówi a o trzech zrzutach nadmiaru wody.ęć ą ł  
Dwa zrzuty w rejonie w. Wojciecha, jeden w rejonie Biskupiej Górki. Natomiast drugi numerŚ  
wylecia , dlatego u ywa si  jeden – trzy z uwagi na to, e drugi zrzut, z uwagi na techniczneł ż ę ż  
mo liwo ci i zabudow  tych dzia ek – nie mo e by  realizowany. Realizuje si  w tej chwiliż ś ę ł ż ć ę  
budow  zrzutu nr trzy w w. Wojciechu na granicy miasta, w rejonie drogi dojazdowej doę Ś  
obwodnicy, czyli tam, gdzie by a s ynna „dziura generalska”, jak j  nazywamy i drugi, którył ł ą  
b dzie  budowany tutaj,  o czym  Pan Dyrektor  Skuras  wspomina ,  jest  ju  pozwolenie  naę ł ż  
budow , w rejonie Biskupiej Górki do Op ywu Mot awy.ę ł ł

Naszym dzia aniem by o zapewnienie, ingerencja nawet w planach zagospodarowania miastał ł  
Pruszcz Gda ski , bo planuj  budow  du ego osiedla na 10 tysi cy mieszka ców, zaraz zań ą ę ż ę ń  
granic  przyleg  do granicy miasta Gda ska, czyli druga Rotmanka, bo pierwsza jest tam uą łą ń  
góry  i  tu  e my  na nich od razu  zastrzegli  w tym planie,  eby  bezpo rednio zrzut  wódż ś ż ś  
deszczowych z tego osiedla by  bezpo rednio do rzeki Raduni a nie do kana u Raduni. ł ś ł

Program  obejmuje  nie  tylko,  tak,  jak  Pan  Dyrektor  wspomnia  roboty  w  samym  kanale,ł  
równie  budowa zbiorników w rejonie zlewni.  W  tej  chwili  realizuje  si  w ramach  tegoż ę  
porozumienia z ubieg ego roku, w ramach inwestycji miejskich budow  zbiorników na Potokuł ę  
Oru skim, dwa zbiorniki przy  ul.  wi tokrzyskiej –  du e zbiorniki, jeden jest  sko czony,ń Ś ę ż ń  
drugi jest w trakcie realizacji,  nie d ugo b dzie zako czony. Zbudowano zbiornik przy  ul.ł ę ń  
Platynowej. Jest jeszcze czwarty zbiornik w realizacji przy ul. Augustowskiej. 
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Na Potoku Ma kowy zosta  wybudowany zbiornik w rejonie osiedla Kolorowe, z tym, e tamć ł ż  
s  k opoty z obszarem dawnym wojskowym, zaraz od szosy Starogardzkiej, tam gdzie kiedyą ł ś 
KBW by o, s  tam po prostu tak zniszczone urz dzenia, e w tej chwili, no ju  ko o miesi cał ą ą ż ż ł ą  
próbujemy tras  odtworzy , tak s  poprze czane kana y w ró ny sposób, e nie mo emyę ć ą łą ł ż ż ż  
nawet z brygad  geodetów znale . Zosta o zrealizowane tez umocnienie kana u Raduni wą źć ł ł  
nabrze ach na odcinku od Targu Rakowego do Biskupiej Górki, czyli zrzutu lewarowego i naż  
tym stan o, bo zaczynaj  si  spory prawne. ęł ą ę

Interwencyjnie  naprawili my  umocnienia  w  trzech  ró nych  miejscach,  ale  to  by yś ż ł  
kilkumetrowe wyrwy, które zagra a y budynkowi Radu ska 45. Trudno mi powiedzie , boż ł ń ć  
tam jeszcze  jedna wyrwa by a bez posesji,  wi c nie przeka  Pa stwu, w jakim to by oł ę żę ń ł  
konkretnie miejscu i na tym roboty stan y. ęł

Eksploatacja w tym roku, by a o tyle ci ka, e poza koszeniem skarp wa u i samego wa uł ęż ż ł ł  
musieli my wykona  koszenie dna, bo przez t  susz  by  taki porost denny, e trzyma  wodś ć ą ę ł ż ł ę 
i by y tutaj skargi na zapach, na gnicie itd. Te roboty zosta y wykonane, w tej chwili idzieł ł  
drugie koszenie skarp na okres zimowy, eby zabezpieczy . Ca y czas mamy pod nadzorem,ż ć ł  
tak, jak Pan Dyrektor mówi  te kraty przy Biskupiej Górce i przy Ko ciele Menonitów, bo toł ś  
s  takie newralgiczne punkty, gdzie nast puje pi trzenie wody. Je eli chodzi o dalsze roboty,ą ę ę ż  
jest wiem, e DRMG prowadzi przetarg, czy ju  jest rozstrzygni ty przetarg na roboty naż ż ę  
odcinek regulacji  Potoku Oru skiego, bo on jest  najwi kszym ciekiem w tym momencień ę  
dop ywaj cym i tam jest najwi cej k opotu. ł ą ę ł

Na samym Kanale Raduni koszt  robót odbudowy tych umocnie  kszta tuje si  na poziomień ł ę  
cen, bo program by  robiony w 2001 roku i 2002 roku w granicach 157 milionów, a w tej chwilił  
to jest, przyjmuj c wzrost cen ok.30 –  50% - szczególnie je li chodzi o materia y cianek,ą ś ł ś  
szczelin itd., to jest w granicach ok. 230 milionów, natomiast w ca ej zlewni Kana u Radunił ł  
koszt robót, ju  przyjmuj c ceny tegoroczne w granicach 380 milionów. Z tym, e mówi  zż ą ż ę  
tych 380 milionów, ja si  tutaj pos uguj  po prostu cyframi z tego programu z uwagi na to, eę ł ę ż  
nie znam w tej chwili jeszcze dok adnych wydatków inwestycyjnych na zbiorniki retencyjne ił  
trudno mi  mówi ,  ile  z  tego ju  wykonano. Miasto ze  swojej  strony realizuje  program ić ż  
zobowi zania podj te, natomiast Marsza ek chyba do o y  750 tysi cy do tego zrzutu, któryą ę ł ł ż ł ę  
jest realizowany.

Wracaj c jeszcze do tematu ruroci g w kanale. S  dwa ruroci gi pod dnem Kana u Raduni.ą ą ą ą ł  
Pierwszy to jest ruroci g t oczny, który jest na odcinku od Pruszcza, od dawnej oczyszczalni aą ł  
obecnie  pompowni  Pruszcz  do  wysoko ci  ulicy  Borowskiego.  Na  tym  odcinku  jest  onś  
ruroci giem t ocznym, pod dnem i on nie zagra a, bo uszczelnienie by o utrzymane i nieą ł ż ł  
zagra a  adnym  przeciekom,  jest  u o ony  w  tzw.  wypraskach  metalowych  i  jestż ż ł ż  
zabezpieczony i em i nie przepuszcza. By a drobna sprawa przecieków w grudniu 2002 roku,ł ł  
kiedy  pu cili my  wod  na  zim ,  to  by o  na  d ugo ci  ok.  40  metrów  -  rozmyte  i oweś ś ę ę ł ł ś ł  
zabezpieczenie powy ej ko cio a, na wysoko ci posesji nr 450.ż ś ł ś

Natomiast drugi ruroci g, który jest pod dnem kana u, jest to grawitacyjny ruroci g sanitarny,ą ł ą  
który zbiera wod  na odcinku od wysoko ci ko cio a Menonitów, czyli od Armii Krajowej,ę ś ś ł  

ci ga wod  z Che mu i z kolektora 3 Maja i Zaro lak, który dochodzi a  do ul. Podmiejskiej,ś ą ę ł ś ż  
tam  wychodzi  do  komory  po czeniowej,  znowu  przechodzi  poni ej  Kana u  Raduni  nałą ż ł  
wysoko ci ul. Serbskiej i odprowadza przepompowni  Mot awa na Oruni . Te ruroci gi nieś ą ł ę ą  
zagra aj  szczelno ci i funkcjonowaniu. Natomiast, jest problem np. wspó pracy z miastemż ą ś ł  
Pruszcz  Gda ski.  My my  wykonali  koszenie  dna  kana u  w  tym  roku,  natomiast  miastoń ś ł  
Pruszcz nie wykona o tego i woda jest podpi trzana tak, e elektrownia nie pracuje pe nł ę ż ł ą 
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par  a woda jest podpi trzana, bo by y interwencje o zalewaniu piwnic itd. Ten problem jestą ę ł  
od ilu  lat i s  to k opoty eksploatacyjne, natomiast na pewno s  wstrzymane wszystkie praceś ą ł ą  
projektowe, co jest smutne, bo jak w ko cu b dzie ustalone, kto jest  w a cicielem, to nień ę ł ś  
b dziemy mogli przyst pi  do prac, bo nie b dzie projektów technicznych.ę ą ć ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
A jaki okres s  wa ne projekty techniczne ?ą ż

Pan Marek Chwirot – Dyrektor Gda skich Melioracjiń
Program inwestycyjny  jest  ca y  czas  wa ny,  natomiast  projekty  techniczne  s  wa ne  doł ż ą ż  
dwóch lat od daty zatwierdzenia. Tak wygl daj  sprawy techniczne.ą ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Pan poda  dwie kwoty, jedna dotyczy a samego kana u a druga kana u ze zlewniami?ł ł ł ł

Pan Marek Chwirot – Dyrektor Gda skich Melioracjiń
Samego kana u ok. 235 milionów i ca ej zlewni w granicach 350 milionów.ł ł
Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Zbiorników retencyjnych.

Pan Marek Chwirot – Dyrektor Gda skich Melioracjiń
Tak, regulacji potoków itd.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ta regulacja i same zbiorniki s  finansowane z jaki  po yczek, kredytów ?ą ś ż

Pan Marek Chwirot – Dyrektor Gda skich Melioracjiń
Wszystko finansuje miasto Gda sk, jest to w planie inwestycyjnym.ń

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Mamy to w wieloletnim planie inwestycyjnym i miasto finansuje to od trzech lat.

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Tutaj  nie ma adnych programów pomocowych. Dopiero teraz  jest  przygotowywany przeż  
Melioracje  Gda skie  plan,  czy  te  mapa  zlewni  z  terenów  utwardzonych,  która  b dzień ż ę  
podstaw  do  pobierania  op at  za  korzystanie  z  kanalizacji  ciekowej  wód  opadowych.ą ł ś  
Melioracje z o y y równie  u nas wniosek o nabycie uprawnie  przedsi biorstwa w my lł ż ł ż ń ę ś  
ustawy. W zwi zku z tym, je eli otrzyma koncesj  i, kiedy b dzie ju  gotowa mapa op at, toą ż ę ę ż ł  
b dzie jakby podstawa ewentualnie do prywatyzacji tego maj tku, tak jak zrobili my z wod.ę ą ś  
kan. na bazie GIWK, wówczas b dzie mo na pomy le  o takim samym programie, jakim jestę ż ś ć  
program wodno- ciekowy realizowany przez  GIWK, o programie modernizacji  kanalizacjiś  
deszczowej, tym razem realizowanej przez spó k  na bazie Gda skich Melioracji.ł ę ń

Pan Marek Chwirot – Dyrektor Gda skich Melioracjiń
Uzupe niaj c  jeszcze  informacj ,  ten  program  przewiduje,  z  uwagi  na  to,  e  budował ą ę ż  
zbiorników  retencyjnych  i  regulacja  tych  dop ywów  nie  pokrywa,  e  tak  powiemł ż  
przepuszczenia tych wód, o których mówi em, te 70 -90 metrów, jest okre lone, e nale ył ś ż ż  
przeprowadzi  cz  wód z pomini ciem Kana u Raduni, czyli np. dolina ul. Ma omiejskiej,ć ęść ę ł ł  
kolektor 1400, który z tej doliny zbiera wod  –  przeprowadzi  bezpo rednio poprzez uliceę ć ś  
Sandomiersk , Równ  na tzw. suchy zbiornik przy- polderowy. S  to zreszt  obszary, któreą ą ą ą  
s  obwa owane, przygotowane na magazynowanie wody, natomiast normalnie u ytkowaneą ł ż  
jako boiska, skwery, czy w inny sposób rekreacyjny. Oraz drugi taki moment, e przep ywż ł  
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wody z koryta, ju  mówi  tak, jak ta powód  by a, e przy przelewie, w sytuacjach takichż ę ź ł ż  
bardzo  ekstremalnych  na  wysoko ci  ul.  Niegowskiej  przewidywa  przeprowadzenieś ł  
przelewem, utwardzonym gór , ukierunkowanie na ul. Niegowsk  i wprowadzenie wody wą ą  
ca y uk ad melioracyjny, typowy dla tego terenu i na pompowni  Orunia.ł ł ę

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Ale to nie zosta o jeszcze wykonane?ł

Pan Marek Chwirot – Dyrektor Gda skich Melioracjiń
Nie.  To w ogóle nie  zosta o wykonane. My  jeste my  na samym pocz tku realizacji  tegoł ś ą  
wszystkiego a które jest wstrzymane od pó tora roku.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Pan Radny Kami ski zg osi  wniosek. Uwa am, e taki wniosek mo e i  do Prezydenta,ń ł ł ż ż ż ść  

eby Prezydent jak najszybciej wyst pi  na drog  s dow .ż ą ł ę ą ą

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nie.  Ja  uwa am,  ze  wniosek  powinien  by  taki,  dlaczego  Pan  Prezydent  nie  podejmujeż ć  
dzia a , które w ko cu skutecznie rozwi  ten problem.ł ń ń ążą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
To jest pytanie, w ko cu mo na wyst pi  z interpelacj . Jako wniosek Komisji, rozumiem, zeń ż ą ć ą  
to  jest  pewne  zalecenie  dla  Prezydenta,  albo  konkretny  wniosek,  a  wniosek  to  nie  jest 
zapytanie. Czy ja dobrze to rozumiem.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nad tym wnioskiem mam jedn  refleksj , czy Rada Miasta powinna zaleca  Prezydentowią ę ć  
podejmowanie dzia a  prawnych, jako odpowiedzialnemu za zarz dzanie. Moim zdaniem nieł ń ą  
bardzo. Ja mam takie w tpliwo ci, natomiast Komisja mo e oceni  zarz dzanie Prezydenta ią ś ż ć ą  
tutaj oceniaj c zarz dzanie Prezydenta, to co powiedzia  Pan Dyrektor, bo fakty s  takie, odą ą ł ą  
pó tora roku z powodu dzia a  miasta Gda ska wstrzymano wszelkie prace.ł ł ń ń

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
To  jest  nieprawda,  e  z  przyczyn  miasta  Gda ska.  to  jest  z  przyczyn  decyzjiż ń  
dekomunalizacyjnej  Ministra.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Tak, ale na wniosek miasta Gda ska, czy na wniosek dzia a  miasta Gda ska i miasto dosta oń ł ń ń ł  
odpowied  i  teraz  ma  w tpliwo ci,  czy  one  s  prawne,  czy  nie.  Przez  pó tora  rokuź ą ś ą ł  
prowadzone  s  rozmowy  a  z  drugiej  strony  po  roku  miasto  przejmuje  na  siebie  ci arą ęż  
zarz dzania tym mieniem. Przecie , jaka to jest niekonsekwencja i to ja uwa am powinni myą ż ż ś  
oceni .ć

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Sprawa ci gnie si  do  d ugo i nie bardzo wiemy jako radni na czym stoimy, poniewaą ę ść ł ż 
przepychanki pomi dzy Marsza kiem a Prezydentem trwaj . Marsza ek bardzo ch tnie by toę ł ą ł ę  
na nas ch tnie zepchn  a same kwoty, które tu Pan Dyrektor Chwirot poda  s  przera aj ce ię ął ł ą ż ą  
miasto  tego  nie  ud wignie,  je eli  chodzi  o  inwestycje,  które  tam  maj  nast pi ,  ebyź ż ą ą ć ż  
zabezpieczy  si  przed ewentualnymi  tego typu  zjawiskami,  które mia y  miejsce  w 2001ć ę ł  
roku.  Ja  bym  proponowa ,  eby  Pan  Prezydent  podj  zdecydowane  dzia anie  w  celuł ż ął ł  
rozstrzygni cia  ostatecznego tej  sprawy  i  doprowadzi  do fina u  spraw  przekazania  tegoę ł ł ę  
kana u Panu Marsza kowi. Nie dawa  sobie zrzuca  na siebie obowi zków. Kana  to jestł ł ć ć ą ł  
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woda przep ywowa, to nie jest  wykopane przez  miasto, to jest  odnoga rzeki Raduni, którał  
s u y a kiedy  do takich, czy innych celów. Trzeba powiedzie , e to s  wody p yn ce a nieł ż ł ś ć ż ą ł ą  
stoj ce.  To jest  jakby  kana ,  który  ma  wod  bie c  i  powinien  by  zarz dzany  przezą ł ę żą ą ć ą  
Marsza ka Województwa Pomorskiego i pieni dze powinny by  o one przez Skarb Pa stwa.ł ą ć ł ż ń

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Dla mnie jest niezrozumia a niekonsekwencja.ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Jestem przera ona ta dyskusj , bo jak tak naprawd  dojdzie do kolejnej tragedii, to ludzi nież ą ę  
interesuje, kto by  odpowiedzialny, jaki by  spór prawny. Uwa am, e wszystko trzeba zrobi ,ł ł ż ż ć  

eby nie dosz o do kolejnej katastrofy, a przecie  by  pewien program, który mia  jak gdybyż ł ż ł ł  
zapobiec  tej  katastrofie.  W  urz dzie  s  specjalistyczne  s u by  itd.  a  w  zwi zku  z  tymię ą ł ż ą  
przepychankami nie zosta  zapisany aden projekt o dotacje z Unii Europejskiej, ani nic, takł ż  
by  nie mo e. Jak si  nie staramy o pieni dze gdzie  z zewn trz, no to pewnie, e samemuć ż ę ą ś ą ż  
d wign  trudno,  ale  dostajemy,  przepraszam  naprawd  na  du o  mniejsze  rzeczy  du eź ąć ę ż ż  
pieni dze, gdzie nie jest zagro one ycie ludzi. W zwi zku z powy szym, to tak by  nieą ż ż ą ż ć  
mo e.ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Po pierwsze. Prosz  pami ta  o tym, o czym powiedzia  Pan Chwirot a mianowicie nie maę ę ć ł  
bezpo redniego zagro enia, dlatego, e prace  utrzymania na kanale s  prowadzone, praceś ż ż ą  
inwestycyjne, istotne z punktu widzenia jego bezpiecze stwa te , bo jest  budowany zrzut,ń ż  
teraz si  ko czy, b dzie budowany drugi zrzut, trzeci zrzut prawdopodobnie nie b dzie miaę ń ę ę ł 
problemów, bo tam jest kwestia wyw aszcze , bo zahaczamy o grunty prywatne. Natomiastł ń  
wa n  kwesti , któr  tu trzeba by uzupe ni , to jest to, e o programy, generalnie my naż ą ą ą ł ć ż  
przyk ad  wyst pili my  o  dofinansowanie  dzia a  utrzymania  i  otrzymali my  takieł ą ś ł ń ś  
dofinansowanie z Funduszu Ochrony rodowiska. Ś

Natomiast, je li chodzi o programy inwestycyjne i pomocowe z Unii Europejskiej. Tam musiś  
by  beneficjent. Tam musi by  beneficjent, który ma udzia  w asny rodków, bo nie 100% jestć ć ł ł ś  
pokrywane  z  dotacji.  W  zwi zku  z  tym,  tu  jest  pewien  problem,  kto w a ciwie  ma  byą ł ś ć 
wnioskodawc .ą

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Wracamy do pocz tku. Kto jest odpowiedzialny i kto jest w a cicielem.ą ł ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
W  zwi zku  z  tym  proponowa  bym  tak.  Wniosek  Komisji  mia by  by  o  przyspieszenieą ł ł ć  
dzia a  prawnych, które ustal  ostatecznie, kto jest zarz dzaj cym kana em Raduni.ł ń ą ą ą ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nie wiem czy przyspieszenie. Co to znaczy przyspieszenie? O ostateczne wyja nienie stanuś  
prawnego Kana u Raduni. ł

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Tak troch  nie do ko ca jeste my w stanie, formu uj c ten wniosek cokolwiek zyska . Tak doę ń ś ł ą ć  
ko ca Pan Dyrektor nam nie powiedzia , na ile to nam mo e pomóc a na ile zaszkodzi  tymń ł ż ć  
negocjacjom,  które  w  tej  chwili  z  Marsza kiem  s  prowadzone.  Tej  wiedzy  ja  w  dniuł ą  
dzisiejszym nie posiadam i si  obawiam, ze  to mo e wprowadzi  zadra nienie, które takę ż ć ż  
naprawd  przed  ostatecznym  rozstrzygni ciem  wyborczym  nie  jest  potrzebne.  Te  trzyę ę  
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tygodnie moim zdaniem na tyle wyczyszcz  tutaj sytuacj  politycznie, e te negocjacje, któreą ę ż  
b d  na tym etapie zawieszone, mo na zrealizowa .ę ą ż ć

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Co wybory maj  do Kana u Raduni?ą ł

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
No  maj .  Tak  si  sk ada,  e  osob  decyzyjn  w  uk adzie  prowadzonych  rozmów  jestą ę ł ż ą ą ł  
Marsza ek a nie miasto Gda sk. ł ń

Wobec tego panie Dyrektorze, oczekuj  od Pana szczerej wypowiedzi, czy ten okres b dzieę ę  
dzia a  na  nasz  korzy ,  czy  na  nasz  niekorzy ?  Je eli  na  nasz  korzy ,  to  lepiejł ł ą ść ą ść ż ą ść  
poczeka  te cztery tygodnie, mamy ju  spaskudzone pó tora roku, taka jest prawda. Nie doć ż ł  
ko ca  si  tutaj  zgadzam  Panie  Dyrektorze  Chwirot,  bo  plany  zagospodarowaniań ę  
przestrzennego, jak w sam raz czerwonego mostu zosta y przyj te i ta ca a sprawa, która by ał ę ł ł  
zwi zana z zablokowaniem zabudowy tego suchego terenu retencyjnego, to ju  nabiera innegoą ż  
wyrazu, poniewa  Pan ma ju  otwarte pole, maj c gotówk  realizacji tego i wówczas naszż ż ą ę  
wniosek jest  od pocz tku do ko ca wówczas  zasadny i  s uszny, eby naciska . Mo e toą ń ł ż ć ż  
b dzie truizm, ale  Panu pewnie mniej zr cznie, e tak powiem zabiega  o te sprawy nię ę ż ć ż 
Komisji.

W tej sytuacji uwa am, e gdyby móg  Pan Dyrektor dwa s owa powiedzie  na jakim to jestż ż ł ł ć  
etapie?

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Pan Radny ma du o s uszno ci i pewnego wyczucia, równie  z tego punktu widzenia, e myż ł ś ż ż  
bardzo by my chcieli, aby Pan Marsza ek pomóg  nam, bo na razie nie wiemy w a ciwie, ktoś ł ł ł ś  
ostatecznie  b dzie  stron  zobowi zan ,  aby  nam w tym problemie  pomóg , eby  jednakę ą ą ą ł ż  
Kana  Raduni  znalaz  si  w  programie  u aw  i  równie  z  tego  punktu  widzenia  nieł ł ę Ż ł ż  
chcieliby my  tutaj  zadra nie  a  partnerstwa.  Jak  my  pójdziemy  do S du,  to  na  pewnoś ż ń ą  
partnerstwo si  sko czy. Dodatkowo to, co Pan Radny powiedzia , e zbli aj  si  wybory aę ń ł ż ż ą ę  
to jest okres polityczny te  nie sprzyja jakimkolwiek rozwi zaniom problemów , bo to jest, eż ą ż  
tak  powiem  przyjmowanie  zobowi za ,  które  przy  nie  ustalonym  stanie  prawnym  s  zą ń ą  
ró nych  stron  ró nie  rozumiane,  ale  to  ju  jest  jakby  poza  meritum,  bo  my  jeste myż ż ż ś  
wydzia em merytorycznym. Ja bron Bo e nie pcham si  do polityki, ale wspó praca na tematł ż ę ł  
programu  u aw  jest  bardzo  wa na  i  to,  eby  jednak  dalej  kontynuowa  partnerskieŻ ł ż ż ć  
porozumienie jest te  bardzo wa ne, przynajmniej na tym etapie, bo mo e si  okaza , eż ż ż ę ć ż  
zabraknie decyzyjno ci. ś
Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Panie Dyrektorze. Rzecz  istotn  jest do realizacji program u aw, poniewa  on ju  w du eją ą Ż ł ż ż ż  
cz ci centralnie zosta  obci ty z pewnej kwoty. Istnieje niebezpiecze stwo, ze przy innychęś ł ę ń  
sytuacjach mo e to wp yn  na stan rzeczy.ż ł ąć

Pan Marek Chwirot – Dyrektor Gda skich Melioracji.ń
Prosz  Pa stwa. Nie ud my si . u awy, to jest typowy program polityczny, z wy czeniemę ń ł ź ę Ż ł łą  
obszarów zurbanizowanych  miejskich.  Od  pocz tku  by o  za o eniem,  e  to  jest  typowyą ł ł ż ż  
program rolniczy na te cis e u awy a nie na tereny zurbanizowane. Na pewno, z tego co jaś ł Ż ł  
wiem nie jeste my w czeni do tego programu.ś łą

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Prosz  Pa stwa. Tutaj nie chcia bym akurat tego elementu politycznego czy  z wyborami,ę ń ł łą ć  
dlatego,  e  to  s  wybory  parlamentarne  a  nie  samorz dowe.  Gdyby  to  by y  wyboryż ą ą ł  
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samorz dowe, Pan Marsza ek zostaje tak, jak jest obecnie i tu si  w zasadzie nic nie zmieni aą ł ę  
nawet, gdyby to by o, to co Pan Koralewski mówi , to, e gdyby on by  w a cicielem tegoł ł ż ł ł ś  
kana u, to by bardziej walczy  o te pieni dze, ni  to co pan Dyrektor mówi, bo on by si  starał ł ą ż ę ł 
o pieni dze na swój kana  za który by by odpowiedzialny. ą ł ł

Wobec powy szego, chcia bym, eby my tutaj zako czyli t  spraw  jakim  wnioskiem, boż ł ż ś ń ę ę ś  
o tej sprawie rozmawiamy prawie godzin  i nie posun li my si  do przodu.ę ę ś ę

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nadal chc  si  dowiedzie , jaka jest polityka miasta Gda ska w tym zakresie, bo ja jej nadalę ę ć ń  
nie rozumiem? To miasto Gda sk podwa y o te umowy komunalizacyjne, to miasto Gda sk iń ż ł ń  
prawnicy miasta Gda ska stwierdzili, e nie odpowiadaj  za ten kana  po to, eby pó niejń ż ą ł ż ź  
wzi  i ul y  Marsza kowi i wzi  na siebie ta eksploatacj  i po to ca a ta awantura, eby wąć ż ć ł ąć ę ł ż  
ko cu nie by o wiadomo, co miasto w tym wzgl dzie ma zrobi ? Mija pó tora roku i na dzień ł ę ć ł ń 
dzisiejszy,  moim  zdaniem  odpowiedzialno  spoczywa  na  prezydencie  za  potencjalneść  
zaniechania, bo to on by  wnioskodawc . I to jest niepokoj ce, i zgadzam si , e Komisja,ł ą ą ę ż  
je eli chce jak  tak  ocen , czy wniosek w tej materii z o y , ale w tej materii.ż ąś ą ę ł ż ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wobec tego, jak  tre  wniosku Pan Radny proponuje?ą ść

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Ze  Komisja  jest  zaniepokojona  brakiem  dzia a  i  niekonsekwentnym  dzia aniem  Panał ń ł  
Prezydenta Miasta w zakresie zarz dzania Kana em Raduni, gdy  to w a nie miasto Gda sk,ą ł ż ł ś ń  
czy z dzia a  miasta Gda ska uchylono decyzj  komunalizacyjn   a miasto Gda sk w tymł ń ń ę ą ń  
zakresie nic nie robi dalej, aby po prostu zako czy  t  spraw  i uwa am, to jest zasadnyń ć ą ę ż  
wniosek. Co wi cej? To w adze miasta s  odpowiedzialne za degradacj  tego Kana u, dlatego,ę ł ą ę ł  

e  to,  e  on  jest  eksploatowany  na  bie co,  to  nie  s  poczynione  plany  inwestycyjne,ż ż żą ą  
projektowe, to przecie  przed u a sprawy w czasie i uniemo liwia dalsze dzia ania.ż ł ż ż ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie  Radny.  Prosi bym,  eby  ten  wniosek  by  skonkretyzowany,  bo  Pan  podaje  zarazł ż ł  
szerokie uzasadnienie.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Ale skutki tego to jest wniosek.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Jednym zdaniem prosz  poda  konkretny wniosek, bo to, co Pan wyg osi , to jest ocena.ę ć ł ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Tak. To jest ocena dzia a  Pana Prezydenta, któr  poddaj  pod g osowanie dla Komisji, czylił ń ą ę ł  
zarz dzanie w tym zakresie i zaniepokojenie Komisji.ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Jest to ocena dzia alno ci Prezydenta w tym zakresie.ł ś

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Proponowa bym,  eby  Pan  Przewodnicz cy  takie  stanowisko  Komisji  z  dzisiejszejł ż ą  
dyskusji  przygotowa  na pi mie  i  przedstawi  na nast pnym posiedzeniu Komisji  zał ś ł ę  
tydzie  i wówczas przeg osujemy ten wniosek.ń ł
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Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy Pan Radny Kami ski zgadza si ?ń ę

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Oczywi cie.ś

Ustalenia:

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo.  Stanowisko  w  tej  sprawie  przeg osujemy  na  najbli szym  posiedzeniuę ę ł ż  
Komisji, czyli za tydzie . ń

Przechodzimy do nast pnego punktu obrad Komisji.ę

PUNKT – 2
Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie wyra enia woli obj cia przez Gminł ż ę ę 
Miasta  Gda ska  udzia ów  w  podwy szonym  kapitale  zak adowym  Gda skiegoń ł ż ł ń  
Przedsi biorstwa  Energetyki  Cieplnej  Spó ki  z  ograniczon  odpowiedzialno ci  zę ł ą ś ą  
siedzib  w Gda sku - ą ń druk nr 1597.
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

Pani Iwona Bierut – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbu ę ł
Zreferowa a  przedmiotowy projekt  uchwa ył ł  –  druk nr 1597 stanowi  za cznik nr  4 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Chcia bym zach ci  Pa stwa do zgody na to. Po roku nie zarz dzania t  spó k  przez miastoł ę ć ń ą ą ł ą  
Gda sk, przynosi ona zysk. W zwi zku z powy szym, dobrze jest mie  wi cej udzia ów wń ą ż ć ę ł  
spó ce  przynosz cej  zysk,  byle  nie  przekroczy  50%,  eby my  nie  wrócili  do  stanuł ą ć ż ś  
pierwotnego.

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Je eli  Pan  Radny  Kami ski,  który  by  g ównym  wnioskodawc ,  prowodyrem  tegoż ń ł ł ą  
sprywatyzowania, oddania Niemcom. Mam wobec tego pytanie. Jaki wtedy spó ka ma zysk,ł  
bo to jest dla mnie ciekawe? Jaki zysk spó ka ma w tej chwili, bo to, e GPEC mia  zysk, wł ż ł  
grudniu, my my go oddali a po pó  roku mieli 18 milionów zysku a my my go oddali z 18ś ł ś  
milionami strat, wi c w pó  roku wypracowa  36 milionów zysku, wi c jest to cud prawie e,ę ł ł ę ż  
ale cud zazwyczaj polega na kreatywnej ksi gowo ci. Jaki w tej chwili jest zysk tej spó ki?ę ś ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Chcia bym sprostowa . Nie by em prowodyrem prywatyzacji GPEC. Poprzednia Rada Miastał ć ł  
uchwali a prywatyzacj  GPEC.ł ę
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Pani Iwona Bierut – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
Faktycznie.  Spó ka w 2003 roku,  kiedy by y  sprzedawane  udzia y  generowa a  straty  i  toł ł ł ł  
narastaj co Natomiast w 2004 roku, kiedy spó ka zosta a dokapitalizowana przez udzia owcaą ł ł ł  
niemieckiego na poziomie 20 milionów z otych i by a w stanie sp aci  zobowi zania, które nał ł ł ć ą  
niej  ci y y  i  które  powodowa y  wysokie  koszty  finansowe.  Spó ka  2004 rok zamkn aąż ł ł ł ęł  
zyskiem na poziomie 3 milionów 700 tysi cy z otych, z czego miasto uzyska o dywidend  ok.ę ł ł ę  
700 tysi cy z otych. ę ł

Je li chodzi o wynik za I pó rocze 2005, on jest nieporównywalny z wynikiem, jaki spó kaś ł ł  
osi gnie  na  koniec  roku,  bowiem  wiadomo,  e  dzia alno  GPEC  jest  dzia alno cią ż ł ść ł ś ą 
sezonow . Kiedy do I pó rocza generuje wysokie przychody a niskie koszty, natomiast poą ł  
sezonie grzewczym, czyli od 1 czerwca nieomal e do pa dziernika, listopada generuje tylkoż ź  
koszty - bowiem s  naprawy, remonty itd. Za ten okres – I pó rocze spó ka wypracowa a zyską ł ł ł  
na poziomie 14 milionów z otych, gdzie bardzo wysoki wp yw, bo 6 milionów mia y ró niceł ł ł ż  
dodatnie.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy s  jeszcze jakie  pytania?ą ś
Poniewa  nie widz , przechodzimy do g osowania.ż ę ł

Ustalenia:

Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektuń  
uchwa y, zawartego w druku nr 1597 ?ł

G osowanie:ł

Komisja 5 g osami za, przy 0 g osach przeciwnych i 1 g osie wstrzymuj cym si  - pozytywnieł ł ł ą ę  
zaopiniowa a przedmiotowy projekt uchwa y, zawarty w druku nr 1597.ł ł
Opinia Nr 68-12/381/76/2005 stanowi za cznik nr 5 do protoko u.łą ł

PUNKT -3
Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie  wyra enia woli  obj cia udzia ów wł ż ę ł  
podwy szonym  kapitale  zak adowym  jednoosobowej  spó ki  Gminy  Miasta  Gda skaż ł ł ń  
dzia aj cej pod firm  Towarzystwo Budownictwa Spo ecznego „Mot awa” z siedzib  wł ą ą ł ł ą  
Gda sku – druk nr 1598.ń

Pani Iwona Bierut – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbu ę ł
Zreferowa a  przedmiotowy projekt  uchwa ył ł  –  druk nr 1598 stanowi  za cznik nr  6 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuje bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę
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DYSKUSJA:

Radna Barbara Meyer-  cz onek Komisjił
Mo e bezpo rednio nie w tej sprawie, ale mam pytanie. Ostatnio prasa opisywa a sytuacjż ś ł ę 
przy ul. Panie skiej 3A. Prosz  o informacj  w tej sprawie, poniewa  my jako radni potemń ę ę ż  
odpowiadamy, bo ten budynek zosta  przekazany.ł

Radny Wies aw Kami ski- cz onek Komisjił ń ł
Jak przekazali my TBS-owi, to taka jest konsekwencja. Osobi cie by em przeciwnyś ś ł

Pani Iwona Bierut – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbu ę ł
Ostatnio zosta a przeg osowana uchwa a dotycz ca woli dokapitalizowania TBS „Mot awa”ł ł ł ą ł  
nieruchomo ci  na ul. Panie skiej 3A, nieruchomo , na której znajduje si  budynek, któryś ą ń ść ę  
od  1997  roku  znajduje  si  na  li cie  do  wyburzenia  ze  wzgl du  na  katastrofalny  stanę ś ę  
techniczny. Jest tam sze  lokali mieszkalnych, budynek rzeczywi cie jest w fatalnym stanie,ść ś  
tam wszystko leci i ludzie rzeczywi cie podnie li larum, ale nie wiem z czego to wynika o.ś ś ł  
Wydaje mi si , e po prostu kto  ich podnieci , dlatego, e by y prowadzone z nimi rozmowy,ę ż ś ł ż ł  
po  prostu  kto  ich  wypu ci  do  takiego  artyku u.  Jeste my  w  sta ym  kontakcie  z  tymiś ś ł ł ś ł  
lokatorami i oni s  ch tni do przej cia na inne zamienne lokale. Cztery rodziny sta  na to,ą ę ś ć  

eby przej  do TBS, dwie rodziny a w konsekwencji trzy, bo tam jest jedna dosy  licznaż ść ć  
rodzina  i  TBS idzie  na  to,  eby  im  da  dwa  mieszkania  zamiast  jednego, eby  ju  siż ć ż ż ę 
podzielili, eby mieli z tego jak  tam korzy , e b d  zmieniali miejsce zamieszkania,ż ąś ść ż ę ą  
tylko jest kwestia tego, e oni chc  sobie wybra , i nikt tego wyboru im nie zabiera. B dż ą ć ę ą 
mieli z o one oferty i b d  mogli wybra . Je eli to mieszkanie, które zostanie im wskazaneł ż ę ą ć ż  
nie b dzie si  im podoba , to maj  szans  na kolejne.ę ę ć ą ę

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Czyli tam od dawna, na tym e budynku by a tablica, e dom jest przeznaczony do rozbiórki?ż ł ż

Pani Iwona Bierut – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbu ę ł
Nie wiem, czy fizycznie tablica wisia a na budynku. Budynek ten by  na li cie do rozbiórki.ł ł ś

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Jest to bez znaczenia Pani Radna, dlatego, ze aby wnie  nieruchomo  zasiedlon  aportemść ść ą  
do  spó ki,  musimy  z o y  ofert  pierwsze stwa  nabycia  obecnym  lokatorom  i  to,  czył ł ż ć ę ń  
budynek jest przeznaczony, czy nie przeznaczony do rozbiórki jest tylko kwesti  wiadomo cią ś ś  
najemcy,  czy  chce  skorzysta  z  tego prawa,  ale  jego brak woli  nie mo e nas ograniczać ż ć 
wniesienia aportem nieruchomo ci.ś

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Was  urz dników tak, ale  nas radnych to dotyczy  i  interesuje,  poniewa  co innego, je elię ż ż  
otrzymujemy informacj , e co  w zamian dajemy, e budynek by  w katastrofalnym stanie,ę ż ś ż ł  
od  wielu  lat  by  przeznaczony  do  rozbiórki,  b dzie  rozebrany  i  ludziom  jak  gdybył ę  
zapewniamy w ten sposób wi ksze bezpiecze stwo. St d moje pytanie. Natomiast, eby myę ń ą ż ś  
nie doprowadzili do takiej sytuacji,  jaka mia a miejsce we Wrzeszczu,  e budynki by y wł ż ł  
dobrym  stanie,  mia y  przej  do  TBS  i  w  tych  kamienicach,  jak  pami tacie  Pa stwoł ść ę ń  
podnios o  si  larum  i,  eby  takich  rzeczy  si  ustrzec,  to  my  musimy  mie  rzetelnł ę ż ę ć ą 
informacj .  Dla  urz dników by  mo e, e  to nie  ma znaczenia,  natomiast dla nas,  kiedyę ę ć ż ż  
dajemy co  aportem, czyli  decydujemy,  e  dajemy co  w zamian ma to naprawd  du eś ż ś ę ż  
znaczenie spo eczne.ł
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Pani Iwona Bierut – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbu ę ł
Prosz  Pa stwa.  Tutaj  jest  naprawd  rzetelna  informacja.  Jest  obecna  Pani  Dyrektorę ń ę  
Majewska sprawdza am osobi cie od 1997 roku ta nieruchomo  jest na li cie budynków doł ś ść ś  
wyburzenia a lista ta przez Pa stwa Radnych zosta a zatwierdzona, e te i te budynki, w tymń ł ż  
Panie ska 3A klasyfikuj  si  do rozbiórki ze wzgl du na katastrofalny stan.ń ą ę ę

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Ja to jestem zadziwiony, bo Rada Miasta przyj a wieloletni program, w którym pozwala naęł  
przekazywanie  budynków,  czy  do  spó ki,  która  mia a  w  2004 roku  powsta  a  do  dniał ł ć  
dzisiejszego nie powsta a, czy do TBS. Co wi cej. Zezwoli a nawet na sprzeda  na wolnymł ę ł ż  
rynku a teraz si  dziwimy, e po prostu jest wdra any przez siebie uchwalony program. Wę ż ż  
zwi zku z powy szym, ludzie, albo wiecie co uchwalacie, albo si  nie dziwcie?ą ż ę

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Wiem, e program jest wdra any, ale musimy równie  pilnowa , czy dobrze jest wdra any aż ż ż ć ż  
kto uchwala , to uchwala , uchwali a go Platforma.ł ł ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Program by  uchwalony w zesz y roku, wi c ja ju  nie by em w Platformie i prosz  mi takichł ł ę ż ł ę  
rzeczy nie opowiada .ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy s  jeszcze jakie  g osy w dyskusji? Poniewa  nie ma, przechodzimy do g osowania.ą ś ł ż ł

Ustalenia:  Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektuń  
uchwa y, zawartego w druku nr 1598 ?ł

G osowanie:ł

Komisja  jednog o nie  -  6  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1598.ł
Opinia Nr 68-12/382/77/2005 stanowi za cznik nr 7 do protoko u.łą ł

PUNKT -4
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  zasad  gospodarowania  gara ami  ił ż  
pobierania op at –  ł druk nr 1472  stanowi za cznik nr 8 do protoko u(łą ł na wniosek Rady 
Miasta Gda ska o ponowne rozpatrzenie projektu przez Komisj ).ń ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Projekt  tej  uchwa y  na  poprzednim  posiedzeniu  Komisji  zaopiniowali my  pozytywnie.ł ś  
Nast pnie by  procedowany na sesji Rady dnia 25 sierpnia i by y do niego uwagi i projekt doę ł ł  
nas wróci .ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Pomimo pozytywnej opinii Pa stwa Komisji, niestety radni na sesji nie podzielili Pa stwań ń  
optymizmu i cofn li spraw  do ponownego rozpatrzenia.ę ę
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Odnios  si  do niektórych uwag, które by y zg aszane. ę ę ł ł
Pierwsza uwaga by a Pana Radnego Ryszarda Olszewskiego ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Rozumiem  Panie  Dyrektorze,  e  adna  autopoprawka  Pana  Prezydenta  do  tej  pory  nież ż  
wp yn a?ł ęł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Nie, ale mamy j  przygotowan .ą ą

Pan  Radny  Olszewski  zwróci  uwag ,  e  w  uzasadnieniu  podajemy  jako  uzasadnienieł ę ż  
waloryzacji  wzrostu  czynszu,  bo 60%, e  to nie  jest  prawd , e  od 1996 roku by a sta aż ą ż ł ł  
stawka, bo w roku 1998 bodaj e by a zmiana. My my sprawdzili t  informacj  i okaza o si ,ż ł ś ą ę ł ę  

e stawka czynszu by a na poziomie sta ym, natomiast zmieni  si  podatek od nieruchomo ci,ż ł ł ł ę ś  
st d Pan Olszewski  zwróci  uwag ,  e  by y aneksy  do umów, ale  nie  w zakresie  stawkią ł ę ż ł  
czynszowej  a  tych  stawek  dodatkowych  a  w  tym  wypadku  chodzi o  o  podatek  odł  
nieruchomo ci. Wobec tego potwierdzam, e stawka od 1996 roku nie wzros a a inflacja odś ż ł  
tego czasu sk ada si  powy ej proponowanego wzrostu, bo na poziomie 64%.ł ę ż

Druga  sprawa,  do której  chcia bym  si  odnie  to  jest  uwaga  dotycz ca,  e  by  mo eł ę ść ą ż ć ż  
nale a oby w ogóle zrezygnowa  z zapisów ust pu 6 w § 2, czyli jakby z kryteriów, którymiż ł ć ę  
kieruje si  Komisja. Ja bym tutaj jednak chcia  przypomnie , e nie b dzie regulaminu do teję ł ć ż ę  
uchwa y, bo nie ma potrzeby, w zwi zku z tym, te kryteria powinny jednak w uchwale sił ą ę 
znale , bo inaczej Pa stwo nie b dziecie mieli narz dzia do opiniowania i przyznawaniaźć ń ę ę  
prawa do gara u,  bo czym  trzeba si  kierowa . Na razie  nie wchodz  w same kryteria.ż ś ę ć ę  
Chcia bym si  odnie  do tego, eby jednak Pa stwo pozostawili te kryteria, natomiast jakieł ę ść ż ń  
one b d  zaraz przedstawi .ę ą ę

Kolejna rzecz, do której chcia bym si  odnie , to ju  s  konkretne zmiany. Jeden z Pa stwał ę ść ż ą ń  
Radnych  zg osi  wniosek,  eby  nie  zobowi zywa  t  uchwa a  do  zasi gania  opiniił ł ż ą ć ą ł ę  
wnioskodawców u dwóch radnych. Do tej pory tak to by o, zreszt  ju  mówi em na jakiejł ą ż ł ś 
Komisji,  e  to by  dobry zwyczaj,  my my to przyj li  z  dobrodziejstwem inwentarza,  ależ ł ś ę  
poniewa  ten zwyczaj  wyszed  od Pa stwa Radnych, to i  Pa stwo mo ecie  ten zwyczajż ł ń ń ż  
zmieni  i by  mo e nie ma potrzeby, aby wnioskodawcy szukali Pa stwa Radnych i zbieralić ć ż ń  
opini . Przyj li my t  sugesti  do autopoprawki, wykre lili my wymóg posiadania opiniię ę ś ę ę ś ś  
radnych. Czyli nie b dzie adnego wymogu w tym zakresie.ę ż

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Czy wnosicie to w formie autopoprawki, czy nie? Druku autopoprawki w dniu dzisiejszym 
jeszcze nie ma?

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Druga kwestia, któr  przyj li my w autopoprawce to jest w §2 ust p 4 w punkcie g. Tamą ę ś ę  
pad a  informacja,  e  czemu  wymagamy  zameldowania  na pobyt  sta y  a  nie  na czasowy.ł ż ł  
Wykre lili my s owo „sta y”. Je eli ma w ogóle zameldowanie w Gda sku to jest to czynnikś ś ł ł ż ń  
obiektywny. 

Je li chodzi o sam  ofert , to my my jeszcze od siebie postanowili doda  cztery dokumenty,ś ą ę ś ć  
które powinny si  znale  w ofercie, których wcze niej nie uj li my. Uznali my, e skoroę źć ś ę ś ś ż  
przepracowujemy  uchwa ,  to  zrobimy  j  jeszcze  bardziej  restrykcyjn  a  mianowiciełę ą ą  
dodajemy,  e  oferta  powinna  zawiera  o wiadczenie  o  zapoznaniu  si  ze  stanemż ć ś ę  
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technicznym, dlatego, e zasób gara y jest faktycznie w niedoskona ym stanie, w zwi zku zż ż ł ą  
tym tu musi by  pe na wiadomo  przyjmowania takiego gara u. Drugie o wiadczenie o tym,ć ł ść ż ś  

e  ubiegaj cy  si  o  najem  nie  figuruje  w  Krajowym  Rejestrze  D ugów.  Kolejneż ą ę ł  
o wiadczenie,  które  musi  z o y ,  jest  o  tym,  e  nie  istniej  okoliczno ci  mog ceś ł ż ć ż ą ś ą  
spowodowa  egzekucj  z  maj tku,  innymi  s owy  zagro enie  sp aty  czynszu  w  formieć ę ą ł ż ł  
o wiadczenia. Za wiadczenie, je eli jest to najemca komunalny, e nie zalega wobec gminy zś ś ż ż  
tytu u najmu jakiegokolwiek innego lokalu komunalnego. To s  ju  nasze instytucje, naszeł ą ż  
za wiadczenia, nie b dzie problemu z wystawieniem. Je li chodzi o ofert , to jest w a ciwieś ę ś ę ł ś  
tyle. 

Natomiast, je li chodzi ju  o kryteria, ja wnioskuj  jednak, eby pozostawi  kryteria z uwagiś ż ę ż ć  
na  brak  konieczno ci  sporz dzania  dodatkowego  regulaminu,  tj.  najem  w  trybieś ą  
bezprzetargowym, w zwi zku z tym jest to do  nieskomplikowana procedura i te kryteriaą ść  
by yby Pa stwu  pomocne. Przyj li my  wniosek Pani Radnej  Meyer,  a  mianowicie,  ebył ń ę ś ż  
jednym z  kryterium  nie  by o obowi zkiem zamieszkiwania  w  zasobie  komunalnym a  poł ą  
prostu w Gda sku. Nam si  wydawa  uzasadniony, z punktu widzenia gospodarki lokalamiń ę ł  
nie jest on istotny, wydawa  nam si  istotny z punktu widzenia tego, ze skoro jest to garał ę ż 
komunalny, to powinien by  w pierwszej kolejno ci wynaj ty przez najemc  komunalnego,ć ś ę ę  
bo to by a pierwsza kolejno  a nie wy czno , ale, je eli wzbudza to Pa stwa w tpliwo ci,ł ść łą ść ż ń ą ś  
a jest to kryterium spo eczne, nie merytoryczne, w zwi zku z tym przyj li my to kryterium.ł ą ę ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Odno nie tych kryteriów. Je eli by yby na sesji jakie  pytania, bo to brzmi w ten sposób, eś ż ł ś ż  
Komisja opiniuj c oferty i kieruj c si  kryteriami wed ug nast puj cej kolejno ci a jak Paną ą ę ł ę ą ś  
mówi, to mówi Pan w pierwszej kolejno ci, natomiast zapisane jest to inaczej, bo gdyby toś  
brzmia o,  rzeczywi cie  tak,  jak  Pan  mówi,  e  Komisja  opiniuj c  oferty  i  kieruje  sił ś ż ą ę 
kryteriami w pierwszej kolejno ci i tak, jak jest zapisane a, b, c, d, e i pó niej jakie  inneś ź ś  
ewentualnie kryteria, które mo e wzi  pod uwag  a je eli to jest zapisane, e kieruje siż ąć ę ż ż ę 
kryteriami wed ug nast puj cej kolejno ci, wi c to sugeruje jakby innych kryteriów ju  nieł ę ą ś ę ż  
by o a przecie  mog  by ? Mo e nale a oby dopisa  np. w szczególno ci?ł ż ą ć ż ż ł ć ś

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Po prostu dopiszemy na ko cu s owo inne i, je eli b d  inne kryteria to je dopiszemy.ń ł ż ę ą

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Jest to akt normatywny i s owo „inne” otwiera ca kowicie dowolno  interpretacji, wobec tegoł ł ść  
proponuj  doda  przed  wymienianiem  kryteriów  s owo  „w  szczególno ci”,  czyli,  e  teę ć ł ś ż  
kryteria s  brane pod uwag  w szczególno ci.ą ę ś

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Wobec tego przyjmujemy zapis „w szczególno ci”.ś

Kolejna uwaga dotyczy a kompetencji. My my troszk  przemodelowali zapis § 3. na dzieł ś ę ń 
dzisiejszy  wygl da  to  w  ten  sposób,  e  Prezydent  Miasta  mo e  w  drodze  stosownegoą ż ż  
pe nomocnictwa powierzy  dyrektorowi jednostki. Innymi s owy nie chcemy, aby uchwa ał ć ł ł  
Rady  dawa a  kompetencje  z  pomini ciem  Prezydenta,  daje  kompetencje  Prezydentowił ę  
kierowania do najmu a Prezydent mo e w drodze pe nomocnictwa powierzy  te czynno ciż ł ć ś  
dyrektorowi  w a ciwej  jednostki,  w  tym  wypadku  Gda skiego  Zarz du  Nieruchomo cił ś ń ą ś  
Komunalnych. 

Kolejna rzecz, do której si  odnosimy to jest waloryzacja, w a ciwie nie waloryzacja a zmianaę ł ś  
obci e  czynszowych.  Uwa amy,  e  poniewa  jest  to  uchwa a  o  gospodarowaniuąż ń ż ż ż ł  
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gara ami, powinna równie  mówi  o sposobie zmian czynszu w przysz o ci i po to, eby nież ż ć ł ś ż  
tworzy  uchwa  co roku dali my kompetencje w tak zakre lonych ramach przez Rad  Miasta,ć ł ś ś ę  
kompetencje  dla  Prezydenta.  Podobn  sytuacj  mamy  w  wieloletnim  programieą ę  
gospodarowania  w  zakresie  zmian  czynszowych  lokali  mieszkalnych,  gdzie  Prezydent 
otrzyma  uprawnienia zmian czynszowych, ale musi si  trzyma  pewnych ram nakre lonychł ę ć ś  
przez Rad  Miasta. I tutaj proponujemy, eby by a podobna zasada, czyli zmienia  b dzieę ż ł ć ę  
Prezydent, natomiast proponowana zmiana zgodnie z naszym projektem jest taka, jaka by a,ł  
czyli nie wi cej ni  o 10%, eby te zmiany czynszowe by y, co nie oznacza o 10% a nieę ż ż ł  
wi cej jak o 10% i nie wi cej jak raz w roku. My l , e takie ramy dadz  Prezydentowię ę ś ę ż ą  
swobod  gospodarowania tymi gara ami i brak konieczno ci podejmowania kolejnych uchwaę ż ś ł 
przy zmianach czynszu, bo inaczej mo e si  to sko czy  tak, jak by o teraz, czyli od rokuż ę ń ć ł  
2005 przez kolejne dziewi  lat znowu nie b dzie zmian czynszowych.ęć ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie Dyrektorze. Czy w ogóle ten punkt musi by  tj. „Dopuszcza si  zmiany czynszu nieć ę  
wi cej ni  raz w roku, nie wi cej ni  10%?ę ż ę ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Je eli nie b dzie tych ram, to w a ciwie Prezydent nie b dzie móg  zmienia  czynszu. ż ę ł ś ę ł ć

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Mia bym jedn  propozycj . Nie mniej ni  stopa procentowa inflacji i nie wi cej ni  10%. ł ą ę ż ę ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Prosz  Pa stwa. Wska nik inflacji, to nie jest zasada prawid owej gospodarki. To jest brakę ń ź ł  
gospodarki  a  w  zasadzie  wytwarzana  sytuacja  nie  powstawania  kosztów.  To tyle  mo naż  
powiedzie ,  jak ja si  trzymam inflacji, to w a ciwie gospodaruj  na tym samym poziomieć ż ę ł ś ę  
przez ca y czas. ł

Natomiast, je eli mog  si  odnie  do wniosku Pana Radnego. Dajmy mo liwo  dzia aż ę ę ść ż ść ł ń 
równie  spo ecznych Prezydentowi. Je eli  uzna, e rok jest chudy, to nie b dzie nawet oż ł ż ż ę  
inflacj  podnosi  czynszu.ę ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
A gdyby inflacja by a 20%?ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
To wówczas  przygotujemy now  uchwa , czy zmian  uchwa y, ale  nie zanosi si  na to,ą łę ę ł ę  

eby inflacja przekroczy a kilka procent.ż ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Mam  dwie uwagi.  Czy  jakikolwiek akt normatywny wy szego rz du daje  Radzie  Miastaż ę  
delegacje do przekazywania swoich uprawnie  w tym zakresie? Wed ug mnie nie. Ja to daj ,ń ł ę  
jako uwag  do rozwa enia, poniewa  Rada, je eli  w ustawie  mówi si ,  e Rada okre laę ż ż ż ę ż ś  
stawki, to Rada nie ma prawa ich delegowa , bo to jest niewa ne wówczas. Je eli w ustawie,ć ż ż  
któr  Pan  realizuje  przez  t  uchwa  mówi,  e  mo e  stawki  stanowi  Prezydent  zą ą łę ż ż ć  
upowa nienia, to po prostu mo e. W ostatniej Wspólnocie te zagadnienia by y szczegó owoż ż ł ł  
opisane.

Druga uwaga. To upowa nienie Prezydenta. Je eli ju  zapiszemy i uchwalimy, e Prezydentż ż ż ż  
b dzie upowa niony, co moim zdaniem nie b dzie mia o mocy prawnej, to powinni my tenę ż ę ł ś  
zapis skonkretyzowa , e upowa nia si  do zmiany stawki nie wi cej ni  o 10% raz w roku.ć ż ż ę ę ż  
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Je li  chodzi o s owo „zmiana”. Zmiana mo e dotyczy  zmiany stawki w dó  lub w gór .ś ł ż ć ł ę  
Wobec  tego,  albo  chcemy,  eby  móg  obni a  nie  wi cej  ni  10%  i  podwy szaż ł ż ć ę ż ż ć 
równocze nie nie wi cej ni  10%, to wtedy, jak Pan powiedzia , e jest inflacja to po prostuś ę ż ł ż  
podwy szy a jak inflacja si  zmniejszy - to obni y. Osobi cie proponuj , eby Prezydent nież ę ż ś ę ż  
móg  obni a  stawki,  tylko,  eby  móg  zmiany  stawki  wprowadza  w  odpowiedniejł ż ć ż ł ć  
wysoko ci, czyli upowa nia si  Pana Prezydenta do podwy szenia stawki nie wi cej ni  razś ż ę ż ę ż  
w roku do 10%, poniewa  taki zapis  dzia a w dwie strony, bo zmiana to jest na plus i naż ł  
minus. Rozumiem, e ta uchwalona obecnie stawka b dzie jakoby „robi a” za stawk  bazowż ę ł ę ą 
i od niej b dzie podwy szanie a nie b dzie4 mog o by  obni anie. ę ż ę ł ć ż

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Osobi cie mam w tpliwo ci co do zapisu w § 2 punkt 5. Nie wyobra am sobie, eby my myś ą ś ż ż ś  
tu na Komisji, bo my l , e sposób pozyskiwania gara y zosta  usprawniony, e tych gara yś ę ż ż ł ż ż  
b dzie do  sporo i teraz my mamy wed ug tego zapisu,  cyt.  „ę ść ł Wyboru najemcy dokonuje  
Prezydent lub upowa niony przez niego dyrektor jednostki organizacyjnej w oparciu o opiniż ę  
w a ciwej Komisji Rady Miasta Gda skał ś ń . Osobi cie sobie nie bardzo wyobra am, eby myś ż ż ś  
my brali jak  odpowiedzialno  za przydzia  tych gara y.ąś ść ł ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Przypomn  Prosz  Pa stwa,  bo  to  jest  bardzo  wa ne.  To  jest  najem  w  trybieę ę ń ż  
bezprzetargowym, tu nie ma licytacji stawki, wi c jedynym kryterium przydzia u jest czynnikę ł  
spo eczny  i  to  s  kryteria  spo eczne.  Je eli  Pa stwo  chcecie  zrezygnowa ,  oczywi cieł ą ł ż ń ć ś  
Prezydent  b dzie  przydziela ,  powo a  Komisj ,  ale  ja  przypomn ,  e  tak  naprawd  toę ł ł ę ę ż ę  
Pa stwo jeste cie sumieniem miasta.ń ś

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
W § 2 w ust pie 6 s  jak gdyby powtórzone kryteria z punktu 4, bo tam te  jest zapisane m.in.ę ą ż  
adres zamieszkiwania, sta e zameldowanie w Gda sku, nie wiem, czy tego nie nale a obył ń ż ł  
wykre li ?  Nie  bardzo  te  rozumiem,  jak  ma  najemca  napisa  o wiadczenie  o  stanieś ć ż ć ś  
technicznym gara u? ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Najemca najpierw zapoznaje si  ze stanem technicznym gara u po to, eby pó niej nie miaę ż ż ź ł 
pretensji, e podpisa  umow  a tam nie mo e samochodu trzyma , on musi wiedzie  na coż ł ę ż ć ć  
sk ada wniosek.ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
O ile  wiem i  pami tam,  bo by am w Zespole  ds.  lokali  u ytkowych bezprzetargowych ię ł ż  
gdzie  od lutego, czy marca br. Zespó  nie rozpatrywa  wniosków o przydzia  gara y. Proszś ł ł ł ż ę 
mi powiedzie ,  ile wniosków le y nie za atwionych i czy  ci  ludzie, którzy dawno z o ylić ż ł ł ż  
wnioski, jak oni b d  potraktowani? Jaka data wp ywu wniosku b dzie si  liczy a, czy b dę ą ł ę ę ł ę ą 
musieli wniosek uzupe ni , bo obowi zywa  ju  b dzie inne prawo?ł ć ą ć ż ę

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Wszystkie osoby, które z o y y wniosek a nie otrzyma y jeszcze prawa do lokalu otrzymajł ż ł ł ą 
informacj , jakie s  uwarunkowania nowej uchwa y i zostan  zobowi zane do uzupe nieniaę ą ł ą ą ł  
wniosku, je eli tak b dzie wynika  z uchwa y, dlatego, e my chcieliby my tu doda  pewneż ę ć ł ż ś ć  
o wiadczenia  i  oni  te  o wiadczenia  b d  musieli  uzupe ni ,  ale  data  z o enia  wnioskuś ś ę ą ł ć ł ż  
zostanie. Natomiast, chcia bym tutaj powiedzie , e data z o enia wniosku nie jest kryteriumł ć ż ł ż  
wyboru, ale same wnioski b d  przez nas honorowane.ę ą
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Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Uwa am. Nie wiem, kto zg osi , e wykre li  nale y zapis dotycz cy opinii radnych i tu by aż ł ł ż ś ć ż ą ł  
jeszcze propozycja, eby Komisja nie opiniowa a. Prosz  Pa stwa. Radny to jest w adza wż ł ę ń ł  
terenie i wr cz przeciwnie powinno by , bo radny mo e podpowiedzie , zna teren i w ogóle.ę ć ż ć  
Jestem  przeciwna,  eby  radni  ca kowicie  chcieli  si  wyzby  wszelkiej  pracy,  bo z  tegoż ł ę ć  
wynika tutaj, e ani Komisja ani radny nie musz  nic robi . Wobec tego Rad  zlikwidowa   iż ą ć ę ć  
Prezydent decyduje. 

Pami tam z poprzedniej dyskusji, mo e to jest w zapisie, prosz  mnie wyprowadzi  z b du.ę ż ę ć łę  
Czy  na  przyk ad  osoba  zameldowana  na  Przymorzu  mo e  z o y  wniosek  o  gara  nał ż ł ż ć ż  
Che mie?ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Wniosek z o y  mo e, ale  blisko  zamieszkiwania b dzie kryterium przyznania gara u,ł ż ć ż ść ę ż  
je eli b dzie wi cej ni  jeden ch tny na ten gara .ż ę ę ż ę ż

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
To  b dzie  handel  gara ami.  Gara e  powinny  dostawa  osoby,  które  jak  najbli eję ż ż ć ż  
zamieszkuj , bo temu on ma s u y .ą ł ż ć

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Gara  b dzie przydzielany osobie, która najbli ej  zamieszkuje,  to b dzie kryterium a  nież ę ż ę  
prowadzenie dzia alno ci gospodarczej. Natomiast chcia bym odpowiedzie  Pani Radnej nał ś ł ć  
pytanie jaka by a intencja nie opiniowania przez radnych. Mianowicie taka, e radni majł ż ą 
takie poczucie, e nie maj  mo liwo ci opiniowania negatywnego wniosków i le si  dzieje,ż ą ż ś ź ę  
je li z o one s  dwa wnioski z pozytywn  opini  tego samego radnego. ś ł ż ą ą ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
To radny jest nieodpowiedzialny.

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Radny opiniuj c wniosek nie rozstrzyga, rozstrzyga dopiero Komisja i teraz radny nie wie, czyą  
on ma  rozstrzyga  pozytywnie,  czy  negatywnie,  czy  te  po  prostu  opiniowa  wszystkimć ż ć  
pozytywnie.

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
To  wcale  tak  nie  jest,  bo  radny  musi  si  poczuwa  do  odpowiedzialno ci  i  ponosię ć ś ć 
odpowiedzialno  przed wyborcami. Mia am taki przypadek, jak zaopiniowa am pozytywnieść ł ł  
jeden wniosek, to jak zg osi  si  nast pny wnioskodawca, to odst powa am odm opiniowania ił ł ę ę ę ł  
powiedzia am jasno, e na ten lokal ju  kto  wniosek sk ada  i zaopiniowa am pozytywnie,ł ż ż ś ł ł ł  
wi c ten wniosek nie podlega opiniowaniu drugi raz, czyli innej osobie nie mog , dopiero poę ę  
rozstrzygni ciu  jak tamta  nie  dostanie,  to mo e  pan  si  stara .  Przecie  nie  mo na byę ż ę ć ż ż ć 
dobrym wujkiem i podpisywa  wszystko.ć

Ustalenia:

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
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Prosz  Pa stwa.  Zauwa y em,  e  Komisji  podoba y  si  poprawki  zaproponowane  przezę ń ż ł ż ł ę  
Prezydenta i przedstawione przez Pana Dyrektora Skurasa a poniewa  jest ich tak wiele, wi cż ę  
proponuj ,  eby  one  zosta y  zredagowane  na  pi mie  w  formie  autopoprawki.  Nast pneę ż ł ś ę  
posiedzenie Komisji b dzie za tydzie  i wówczas te autopoprawki przeg osujemy.ę ń ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Przygotujemy dla Pa stwa autopoprawki i tekst jednolity uchwa y.ń ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Przechodzimy do nast pnego punktu obrad Komisji.ę ę ę

PUNKT - 5
Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie  wyra enia woli  obj cia udzia ów wł ż ę ł  
podwy szonym  kapitale  zak adowym  jednoosobowej  spó ki  Gminy  Miasta  Gda skaż ł ł ń  
dzia aj cej  pod  firm  Gda skie  Towarzystwo  Budownictwa  Spo ecznego  Spó ka  zł ą ą ń ł ł  
ograniczon  odpowiedzialno ci  z siedzib  w Gda sku  – druk nr 1609.ą ś ą ą ń

Pani Iwona Bierut – Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
Zreferowa a  przedmiotowy  projekt  uchwa y,  zawarty  w  druku  nr  1609,  ł ł który  stanowi 
za cznik nr 9 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Generalnie nie wnosz  zastrze e , co do przedstawionego projektu uchwa y. Natomiast, Panię ż ń ł  
Dyrektor.  Przed  chwil  dosy  d ugo dyskutowali my  o  sprawie  zwi zanej  z  gara ami  ią ć ł ś ą ż  
szczegó owym, e tak powiem spisem z inwentarza, co te  ten cz owiek, który si  stara oł ż ż ł ę  
gara  ma spe ni . Natomiast tutaj, w GTBS mamy sytuacj  tego typu, e tam poza zapisamiż ł ć ę ż  
uchwa y, której my nie przeg osowali my rekrutacja wewn trzna polega na tym, e ci, którzył ł ś ę ż  
si  staraj  o przydzia  lokali musz  sk ada  dodatkowe zobowi zania z ZUS, e w ubieg ymę ą ł ą ł ć ą ż ł  
roku nie zalegali do ZUS, e maj  sk ada  wnioski z dochodu, który uzyskali rok wcze niej.ż ą ł ć ś  
Zaczyna si , moim zdaniem, przepraszam taka dygresja na boku, na ile prezes  Karski maę  
kompetencje utrudnia  ludziom realizacj  tego, o co my tak walczyli my staraj c si , eby teć ę ś ą ę ż  
TBS-y  by y  w a nie  wyj ciem  naprzeciw  ludziom,  którzy  chc  te  sprawy  mieszkanioweł ł ś ś ą  
uregulowa .  Jest  to  zapis  z  gruntu,  e  tak powiem b dny i  chyba  ja  b d c  tym,  któryć ż łę ę ą  
g osowa  za tym projektem, nie to mia em na my li. Je eli my tworzymy taki twór, który mał ł ł ś ż  
bardziej utrudnia  pewne rzeczy.  Pani dyrektor. Nie sposób nie wyobrazi  sobie sytuacj ,ć ć ę  

eby student, który ko czy uczelni , uzyskuje po raz pierwszy prac , nie mog c wykaza  siż ń ę ę ą ć ę 
dochodem z ubieg ego roku, nie maj c mieszkania nie uzyska  prawa do zasiedlenia. ł ą ł

Je eli  my w tych kryteriach, które mamy na zasadzie jakich dodatkowych kryteriów mież ć 
obligo, to dla mnie jest sytuacja kuriozalna, jaki to ma cel? Bo je eli kto  podejmuje takież ś  
dzia ania, to w jakim  celu, wi c jaki to ma cel?ł ś ę

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
Jak jeden, tak i drugi TBS w pierwszej kolejno ci sk adaj  ofert  mieszkaniow  do Wydzia uś ł ą ę ą ł  
Gospodarki Komunalnej, je eli na li cie znajduj  si  osoby, które Wydzia  mo e wskaza ,ż ś ą ę ł ż ć  
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e  spe niaj  kryteria,  to  oni  s  kierowani  do  TBS,  tak  jednego  czy  drugiego.  Jestż ł ą ą  
zapotrzebowanie, s  kierowani, nie ma dyskusji. Jest te  inna, e tak powiem warstwa ludzi,ą ż ż  
którzy s  zainteresowani mieszkaniem w TEB a s  to ludzie, którzy z uwagi na fakt, i  gminaą ą ż  
nie mo e wszystkich budynków finansowa  w 30%, które TBS-y stawiaj  jest taka pula, zż ć ą  
której korzystaj  oba TBS-y i mieszka cy miasta Gda ska, którzy chc  mieszka  w TBS i zą ń ń ą ć  
w asnych pieni dzy partycypuj  na poziomie 30% w kosztach budowy tego budynku, wi cł ę ą ę  
je eli dany student nie znajduje si  na li cie Urz du, nie sta  go na 30% a mieszka  wolnychż ę ś ę ć ń  
nie ma, to dzieje si  jak si  dzieje.ę ę

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Ja nie mówi  o tej puli 30%.ę

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
To w pierwszej  kolejno ci niestety, ale prawo jest po stronie ludzi, którzy znale li si  naś ź ę  
li cie miejskiej.ś

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Ja o tym w a nie mówi , o tych ludziach, którzy korzystaj  z tego prawa, natomiast w  GTBSł ś ę ą  
z tego prawa nie mog  korzysta , poniewa  nie maj  dochodów za rok ubieg y.ą ć ż ą ł

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
Je li  Pan Radny pozwoli, ja t  informacj  przeka  do Rady Nadzorczej GTBS, która toś ę ę żę  
skieruje do Zarz du.ą

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Tak  sytuacj  mia em przedstawion  na dy urze i by em zaskoczony.ą ę ł ą ż ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Je eli mog  uzupe ni  t  informacj , to jest wymóg ustawowy. Ustawa co prawda mówi oż ę ł ć ą ę  
górnym nie przekraczanym progu zarobków, ale banki ju  traktuj  ten górny jako dolny i weż ą  
wnioskach kredytowych odejmuj  b d  dodaj  punkty, je eli TBS wynajmuje poni ej tegoą ą ź ą ż ż  
progu.  Powiem  wi cej.  Je eli  TBS chcia by  poni ej  progu  dochodowego okre lonego wę ż ł ż ś  
ustawie…

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Przepraszam, e przerywam Pana Dyrektora wypowied , ale to nie o to chodzi.ż ź

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
To nie o te zapisy chodzi. Jest ustawa, która narzuca niezb dne minimum, które TBS musię  
wymaga  od przysz ych lokatorów. To nie jest widzimisi  Karskiego, czy Wyganowskiego.ć ł ę

Pani Barbara Majewska- Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Sama sprawdzi am, poniewa  by  sygna .ł ż ł ł

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Czyli za wiadczenie z ZUS i zarobki za rok ubieg y to jest zapis ustawowy?ś ł

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
To znaczy musi przedk ada  bie c  informacj  o dochodach.ł ć żą ą ę

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
To bie c  a nie z roku ubieg ego.żą ą ł
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Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
Wiadomo, e to nie odbywa si  z dnia na dzie . To wszystko jest przygotowywane w czasie,ż ę ń  
wi c trzeba do jakiego  okresu to odnie .ę ś ść

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Jest to informacja za dany rok a nie za rok ubieg y.ł

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
Ale, je eli si  to odbywa w marcu, to on za dany rok nie b dzie mia  informacji, tylko za rokż ę ę ł  
ubieg y.ł

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Mówi  o sytuacji, która mia a miejsce teraz, czyli we wrze niu.ę ł ś

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
Teraz nie by o naboru.ł

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Ale  jest  czyniony.  Listy  chyba  s  przygotowywane  na  bie co,  bo z  tego co  wiem,  poą żą  
ostatnich przydzia ach mieszka  mamy kolejne zadanie na Wilanowskiej?ł ń

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
Jest Rada Nadzorcza, zg osz  ten problem.ł ę

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Czyli przygotowywanie listy w danym roku mo e opiera  si  o osoby, które kierowane s  zż ć ę ą  
Wydzia u  z  mo liwo ci  wykazania  si  dochodu za  roku  ubieg y? Czyli  praktycznie  teł ż ś ą ę ł  
osoby, które w roku ubieg ym nie pracowa y, dopiero w tym roku podj y prac  nie spe niajł ł ęł ę ł ą 
tych wymogów, wi c nie otrzymaj  przydzia u? ę ą ł

Pan Dymitris T. Skuras- Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Je eli  s  na  li cie  Wydzia u  Gospodarki  Komunalnej,  to  znaczy  e  kwalifikuj  si  doż ą ś ł ż ą ę  
partycypacji  miasta.  Je eli  nie  spe niaj  kryteriów do pomocy,  wynikaj cej  z  uchwa y  oż ł ą ą ł  
najmie lokali mieszkalnych, wówczas mog  partycypowa , jako prywatnymi, tak, jak mówią ć  
Pani Dyrektor.

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Czyli ci, którzy nie maj  dochodów za ubieg y rok, musz  rok przeczeka , wykaza  dochód zą ł ą ć ć  
tego roku i wtedy by  na listach?ć

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
To tylko temu przyklasn .  To znaczy,  e  jest  olbrzymie  zainteresowanie mieszkaniami iąć ż  
musz  jak najwi cej budowa , eby zadowoli  takich ludzi, o jakich mówi Pan Radny.ą ę ć ż ć

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Ale , ja nie podwa am istoty tego, tylko chcia bym te kwestie zrozumie , bo przez jaki  czasż ż ł ć ś  
mieli my obaw , e wype nili my grup  rednio zamo nych a okazuje si , e jeszcze nie.ś ę ż ł ś ę ś ż ę ż

Pani Iwona Bierut- Zast pca Dyrektora Wydzia u Skarbuę ł
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Jest  kwestia  tego,  e  po  prostu  Bank  Gospodarstwa  Krajowego  jest  w  posiadani  corazż  
mniejszych rodków finansowych, st d wprowadzaj  pewne ograniczenia i rygory. ś ą ą

Pani Barbara Majewska- Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
A ponadto spó ka da ustawowo dokumentów, natomiast ten przypadek, o którym Pan Radnył żą  
mówi ,  ze  w  zesz ym  roku  nie  mia a  powiedzmy  dochodów,  to  nie  znaczy,  e  jł ł ł ż ą 
dyskwalifikuje do uzyskania w roku bie cym. On ma przedstawi  dokument i ten dokumentżą ć  
jest zobowi zany donie , bo tego wymaga ustawa. Natomiast, je eli wykazuje w bie cymą ść ż żą  
roku dochody, no to w zasadzie nie ma przeszkód aby nie wyda  skierowania.ć

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Wydzia  nie przyjmuje dochodów z tego roku.ł

Pani Barbara Majewska- Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Przepraszam bardzo. Wydzia  przyjmuje  trzymiesi czne  dochody i  sprawdza,  czy  spe niał ę ł  
kryteria do umieszczenia na li cie.ś

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Nie rozstrzygniemy tego sporu na posiedzeniu, zg osz  t  spraw  do Wydzia u i jak b dzieł ę ą ę ł ę  
potrzeba  to  osoba  ta  zg osi  si  jeszcze  raz  do  Wydzia u,  by  mo e  zasz o  jakieł ę ł ć ż ł ś 
nieporozumienie.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy  s  jeszcze  jakie  pytania,  uwagi  do  projektu  uchwa y?  Poniewa  nie  widz ,ą ś ł ż ę  
przechodzimy do g osowania.ł

Ustalenia:  Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto  z  Pa stwa  Radnych  jest  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwa y,ń ł  
zawartym w druku 1609?
G osowanie:ł

Komisja  jednog o nie  -  7  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty  w druku nr 1609.ł
Opinia Nr 68-12/383/78/2005 stanowi za cznik nr 10 do protoko u.łą ł

PUNKT - 6
Wolne  wnioski,  sprawy bie ce,  korespondencja.żą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Za tydzie  b dziemy rozpatrywali projekty uchwa  dotycz ce gospodarkię ń ń ę ł ą  
mieszkaniowej miasta Gda ska. S  to trzy projekty uchwa . S  to projekty, które b d  nań ą ł ą ę ą  
sesji  pa dziernikowej,  i  w  zwi zku  z  tym,  e  materia  jest  dosy  obszerny,  proponujź ą ż ł ć ę 
aby my te uchwa y rozpatrywali w miesi cu pa dzierniku.ś ł ą ź

Prosz  Pa stwa. Na dzisiejszym posiedzeniu mamy jeszcze dwie sprawy do rozpatrzenia.ę ń
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Pierwsza sprawa. Dotyczy lokalu u ytkowego, przy ul. Miszewskiego we Wrzeszczu.ż

Druga sprawa  dotyczy  debaty o handlu detalicznym w Gda sku. Pad a obietnica, e  takań ł ż  
debata ma  si  odby  i  w zwi zku z  tym chcia bym, eby Komisja  zaj a  w tej  sprawieę ć ą ł ż ęł  
stanowisko.

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Z czyich ust pad a obietnica?ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Obietnica pad a z ust Przewodnicz cego Rady Miasta Gda ska, e zorganizuje taka debat ,ł ą ń ż ę  
poniewa  handlowcy z Gda ska si  takiej debaty domagaj . ż ń ę ą

Je li chodzi o lokal, przy ul. Miszewskiego. Uwa am, e Komisja powinna rozstrzygn  tś ż ż ąć ę 
spraw ,  poniewa  niepotrzebnie  ten  lokal  stoi  pusty.  Wyst pi y  dwa  stowarzyszenia  tj.ę ż ą ł  
Demokratyczna  Unia  Kobiet  i  Stowarzyszenie  Antymobingowe  pod  patronatem  Barbary 
Grabowskiej. Komisja nasza na poprzednim posiedzeniu nie podj a opinii. Wed ug naszejęł ł  
wiedzy jedno i drugie stowarzyszenie wyst pi o o ca  powierzchni  tych lokali.ą ł łą ę

Pani Barbara Majewska – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Stowarzyszenie Antymobingowe wyst pi o tylko o jedno pomieszczenie.ą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Pani  Dyrektor.  Ustalili my,  ze  jedno  i  drugie  stowarzyszenie  wyst pi o  o  te  sameś ą ł  
pomieszczenia w ca o ci.ł ś

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Na  Komisji  ds.  Lokali  U ytkowych  mieli my  przedstawione  dokumenty,  które  zosta yż ś ł  
z o one do Urz du Miejskiego i Stowarzyszenie Antymobingowe z o y o wniosek o jedenł ż ę ł ż ł  
pokój a drugie Stowarzyszenie Unia Demokratyczna Kobiet z o y a wniosek o ca o  tychł ż ł ł ść  
pomieszcze .  St d Komisja  wyst pi a  do Komisji  Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej,  abyń ą ą ł  
zaopiniowa a pozytywnie dla Unii Demokratycznej Kobiet. Prawdopodobnie Stowarzyszenieł  
Antymobingowe z o y o wniosek nie do Urz du Miejskiego tylko do Gda skiego Zarz duł ż ł ę ń ą  
Nieruchomo ci Komunalnych, st d ta informacja, któr  nasza Komisja posiada.ś ą ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy radni Komisji znaj  rozk ad tych pomieszcze  na ul. Miszewskiego?ą ł ń

Pani Barbara Majewska – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Stowarzyszenie Antymobingowe wyst pi o o pokój nr 304, a Unia Demokratyczna wyst pi aą ł ą ł  
o pokoje od nr 301-304.

Prosz  Pa stwa. Jutro na godz. 9.00 zosta y zaproszone obydwa stowarzyszenia na spotkanie.ę ń ł  
Na  spotkaniu  chcemy,  eby  strony  si  porozumia y  i  uzgodni y  jakie  pokoje  chc .ż ę ł ł ą  
Dodzwoni y my si  do Demokratycznej Unii Kobiet, ca y czas próbujemy si  kontaktował ś ę ł ę ć 
ze Stowarzyszeniem Antymobingowym.

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
My l ,  e  Pa stwo  powinni  zaopiniowa  pozytywnie  wniosek  dla  Demokratycznej  Uniiś ę ż ń ć  
Kobiet, dlatego, e oni swoim wnioskiem obejmuj  ca y lokal, ale gdyby chcieli ograniczyż ą ł ć 
swój  przedmiot  wniosku  o  ten  lokal  dla  Stowarzyszenia  Antymobingowego,  to  wówczas 
mogliby Pa stwo zaopiniowa  pozytywnie wnioski dla obydwu stowarzysze .ń ć ń
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Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ile  b dzie  mia a  Unia  Kobiet  bez  tego pomieszczenia,  o  które  wnioskuje  Stowarzyszenieę ł  
Antymobingowe?

Pani Barbara Majewska- Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
39 m2  minus 12m2 , wi c b dzie to 27 mę ę 2 .

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Co to s  za pomieszczenia. Prosz  Pa stwa. Dzisiaj akurat by am na spotkaniu, bo chcemyą ę ń ł  
tworzy  miejsk  placówk  odwykow - terapeutyczn .  Oni prowadz  terapie,  tak maj  wć ą ę ą ą ą ą  
zakresach dzia ania, maj  na to pieni dze i musz  mie  oddzielne pomieszczenia, nawet poł ą ą ą ć  
dwa pomieszczenia, jedne pomieszczenia na terapie indywidualne a drugie pomieszczenie na 
terapie grupowe i jeszcze musi by  poczekalnia. Je eli stowarzyszenia jako  si  dogadaj , toć ż ś ę ą  
ja do tego nie mam nic przeciwko.

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Czy s  tam jakie  inne wolne pomieszczenia?ą ś

Pani Barbara Majewska- Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Jest jeszcze jedno wolne pomieszczenie na 4 pi trze.ę

Ustalenia Komisji:

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wobec powy szego proponuj , eby temat ostatecznie rozpatrzy  na Komisji, po spotkaniu,ż ę ż ć  
o którym Pani Dyrektor mówi. Przechodzimy do nast pnej sprawy.ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Mamy jeszcze spraw  na temat debaty handlowej. Jakie s  Pa stwa sugestie, wnioski w teję ą ń  
sprawie?

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Panie  Przewodnicz cy.  Je eli  mia aby  odby  si  powa na  debata  na  temat  handluą ż ł ć ę ż  
detalicznego  i  taki  wniosek  zosta  zg oszony  przez  rodowiska  kupieckie  doł ł ś  
Przewodnicz cego Rady, to musz  by  konkretnie przygotowane materia y. Nasza Komisjaą ą ć ł  
musi si  z tym zapozna  i nasza Komisja w ca o ci powinna wzi  w tej debacie czynnyę ć ł ś ąć  
udzia , bo sprawy handlu w mie cie s  w kompetencjach Komisji. Natomiast, przecie  my nieł ś ą ż  
b dziemy organizatorami tej debaty.ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Oczywi cie, e nie. Nie ma o tym mowy.ś ż

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Panie Przewodnicz cy. Czy to jest z inicjatywy Gildii, czy w ogóle. Kto z o y  taki wniosek?ą ł ż ł  
To jest  pierwsza  sprawa.  Uwa am,  e  potrzeba  debaty,  powa nej  debaty z  wnioskami, zż ż ż  
nagrywaniem wypowiedzi jest potrzebna, ale my musimy mie  konkretne materia y. ć ł

Musimy wiedzie  dlaczego si  zbieramy. Prezydent musia by da  diagnoz  obecnego stanu,ć ę ł ć ę  
czyli mniej wi cej dlaczego tak jest, o co tu chodzi, jakie rodowiska o to walcz . Musimyę ś ą  
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wiedzie  dlaczego  t  debat  robimy,  jakie  s  mankamenty  obecnego  rozk adu  handlu.ć ę ę ą ł  
Osobi cie wiem jedno, np. e gin  te wszystkie sklepy, np. z pasmanteri , najwa niejsze dlaś ż ą ą ż  
ludzi, przez nasz  polityk  podwy szania czynszów. Jest to bardzo wa na debata. Tu w teją ę ż ż  
debacie,  co  u  nas  na  Komisji  nie  zosta o  przeg osowane,  co  ja  wnosi am,  co  Panł ł ł  
Przewodnicz cy  powiedzia ,  czy  Pan Dyrektor  Skuras  przygotuje  to  w  ramach  w asnychą ł ł  
struktur, eby dostosowa  nazewnictwo jednocze nie tych sklepów i je przekwalifikowa  naż ć ś ć  
numery statystyczne, numery PKD obowi zuj ce w Unii Europejskiej. I co si  wtedy stanie?ą ą ę  
Wtedy si  stanie, e uchwa a Rady o lokalach u ytkowych musi by  zmieniona, bo dzisiaję ż ł ż ć  
sklepy s  w dwóch pozycjach spo ywcze i przemys owe a tam jest kilkana cie kwalifikacji,ą ż ł ś  
bo ja by am w G ównym Urz dzie Statystycznym, wtedy mo e si  zupe nie inaczej sprawał ł ę ż ę ł  
handlu detalicznego rozwi za . Od tego musimy zacz  i ja mam propozycj .ą ć ąć ę

Je eli taka debata ma by , to zwróci  si  do Wydzia u Gospodarki Komunalnej, nawi zuj cż ć ć ę ł ą ą  
do naszego posiedzenia  Komisji  sprzed  dwóch miesi cy,  gdzie  dyskutowali my  na  tematę ś  
uchwa  w zakresie lokali u ytkowych, eby Wydzia  Gospodarki Komunalnej przygotował ż ż ł ł 
wykaz numerów wed ug klasyfikacji PKD, eby przedstawili co jak mo na zakwalifikowa ,ł ż ż ć  
co trzeba przekwalifikowa , bo Unia to wymo e od nas pó niej, i eby kupcy te  ze swojejć ż ź ż ż  
strony nam dali informacj , o co im konkretnie chodzi. Czy im chodzi o to, eby nie by oę ż ł  
super marketów, czy im chodzi o poszczególne bran e w handlu, tzw. zanikaj ce, bo kiedy  wż ą ś  
pierwszej kadencji Rady by y uchwalone specjalne stawki dla bran  zanikaj cych. One by ył ż ą ł  
przez  Rad  Miasta  uchwalone i  one by y  znacznie  ni sze  a  które s  niezb dne.  Mi dzyę ł ż ą ę ę  
innymi ludzie mi zg aszaj  z Wrzeszcza, e takie sklepy, w których sprzedaj  np. klamki doł ą ż ą  
drzwi inne drobiazgi, to takie sklepy gin , poniewa  s  takie czynsze w ramach przetargu, eą ż ą ż  
nikt nie wytrzymuje. 

Osobi cie t  debat  widz  tak. To musi by  powa na debata, nie mo e ona by  za miesi c,ś ę ę ę ć ż ż ć ą  
mo e ona powinna by  w listopadzie, ale ona musi by  odpowiednio przygotowana. Przezż ć ć  
kupców  z  jednej  strony,  przez  Wydzia  Gospodarki  Komunalnej  z  drugiej  strony.  Mniejł  
wi cej  w  tym  kontek cie,  jak  ja  powiedzia am,  bo  my  musimy  to  zrobi  dostosowuj cę ś ł ć ą  
jednocze nie nazwy bran  i numery  dzia alno ci do wymogów Unii Europejskiej a z  tymś ż ł ś  
b dzie si  wi za a równie  zmiana stawek czynszowych, w zale no ci od bran e, bo obecnieę ę ą ł ż ż ś ż  
s  ogólnie  trzy  bran e.  Jedna  jest  niska,  druga  bardzo  wysoka  i  te  po rednie,  które  sią ż ś ę 
w a ciwie nie kwalifikuj  do tych nowych zasad, ani do tej bran y, ani do tej bran y, ale sł ś ą ż ż ą 
zamieszane, to one po prostu padn .ą

Radny Czes aw Nowak – cz onek komisjił ł
Prosz  Pa stwa. To, e Komisja nasza ma szczególne prawo do zajmowania si  handlem, toę ń ż ę  
jest oczywiste. Natomiast, ja bym, je eli ma by  taka debata, to to, co tutaj Pani Radna Goszż ć  
powiedzia a musimy mie  oprócz tego, co chc  kupcy, to mu musimy mie  pe ne rozeznanieł ć ą ć ł  
co do rozk adu, funkcjonowania targowisk i innych sklepów, ale ja bym jednocze nie chcia ,ł ś ł  

eby my wiedzieli na przyk ad, e  Manhattan wybudowa  si  i potrafi  to zrobi , e zosta aż ś ł ż ł ę ł ć ż ł  
odbudowana hala,  e  Zielony Rynek mia  doprowadzi  swoj  lokalizacj  do w a ciwychż ł ć ą ę ł ś  
parametrów, e miasto da o dla kupców z Zielonego Rynku taki zielony sygna . ż ł ł

Kupcy doskonale wiedzieli, e musz  to robi  szybko, poniewa  by  grunt sprzedany przyż ą ć ż ł  
Obro ców Wybrze a  dla  spó ki  francuskiej  i  kupcy  teraz  protestuj ,  kiedy  miasto  musiń ż ł ą  
zgodzi  si  na budow  dla tego inwestora, któremu sprzeda o grunty i kupcy i pani Bili ska,ć ę ę ł ń  
która  jest  prezesem  spó ki  Zielony  Rynek  nie  mo e  si  wypowiada  jako  mieszkankał ż ę ć  
Przymorza, bo mieszka w Chwaszczynie a to, e ma tutaj stoisko, to jest zupe nie inna sprawa.ż ł  
Ma prawo handlowa , bo to jest na terenie Gda ska itd., ale nie dajmy sobie robi  wody zć ń ć  
mózgu. 
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Je eli miasto przyj o jak  polityk , e zgodzi o si  na co  takiego, to nie mog  kupcyż ęł ąś ę ż ł ę ś ą  
wymusza ,  na przyk ad tu zgodzimy si  na to, e ma by  zabudowane przez  Holendrów,ć ł ę ż ć  

eby oni na nas wymuszali takie, czy inne sprawy. By  omawiany plan zagospodarowaniaż ł  
przestrzennego, by  przedstawiciel, uzgodniono by y takie i takie warunki. Nie dajmy sobieł ł  
robi  wody z mózgu przez  kupców, którzy ju  pewne rzeczy  przyj li,  pewne rzeczy  sić ż ę ę 
postanowi y i nie ma odwrotu od tego. ł

Musimy  te  mie  wzgl d  na  to,  eby  te  targowiska  wygl da y  estetycznie  i  spe nia yż ć ą ż ą ł ł ł  
standardy pod wzgl dem sanitarnym. To jest równie  nasz obowi zek, eby tego dopilnowa .ę ż ą ż ć  

To wszystko musimy mie  w pe ni zobrazowane. Do tej debaty musimy by  przygotowani,ć ł ć  
kupcom  musimy  jako radni  powiedzie ,  jak  widzimy  handel  w  Gda sku  na  przysz o ,ć ń ł ść  

cznie z tym, e weszli my do Unii Europejskiej musimy nowych standardów przestrzega .łą ż ś ć  
Ja nie unikam rozmowy z kupcami, ale b d my do tej debaty dobrze przygotowani.ą ź

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Szanowni Pa stwo. Jest jeszcze jeden problem, je eli chodzi o rynek na Przymorzu. Okaza oń ż ł  
si , e ten teren nie jest wolny prawnie. W zwi zku z powy szym sk adane deklaracje przezę ż ą ż ł  
miasto  by y  albo  wiadomym  wprowadzaniem   w  b d  kupców,  albo  nie  wiadomym,ł ś łą ś  
dlatego, e  okaza o si ,  i  ten teren jest  terenem prywatnym,  trwa  spór  w asno ciowy iż ł ę ż ł ś  
wstrzymano tam wszelkie inwestycje.

Jest jeszcze jedna historia. Gda sk jest specyficznym miastem, które wprowadzi o takie du eń ł ż  
markety  do  centrum  miasta.  Nie  widzia em  w  Europie  w  adnym  mie cie,  ebył ż ś ż  
wprowadzano do centrów miast  takie  du e  markety,  i  w  ten  sposób rodzimy  handel  siż ę 
wypycha.

Ustalenia :

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Na nast pne posiedzenie naszej Komisji, b dzie to za tydzie  20 wrze nia 2005, przygotuję ę ń ś ę 
tre  wniosku, który zostanie przeg osowany i skierowany do Przewodnicz cego Rady Miastaść ł ą  
Gda ska, eby zosta a przygotowana debata na temat handlu detalicznego w Gda sku. ń ż ł ń

We wniosku tym zaznaczymy tak e jakie maj  by  poruszone tematy, na przyk ad:ż ą ć ł

• inwestycje handlowe powy ej 2000mż 2  na terenie miasta Gda ska,ń

• plany zagospodarowania przestrzennego miasta Gda ska oraz planowane inwestycjeń  
handlowe  na  tych  terenach,  w  tym  przeznaczonych  dla  polskiego i  zagranicznego 
kapita u,ł

• polityka czynszowa lokali u ytkowych,ż

• analiza  stawek bazowych czynszu  najmu z  bran y handlowej. Komisja  uwa a,  eż ż ż  
stawki bazowe dla sklepów z artyku ami przemys owymi powinny by  zró nicowaneł ł ć ż  
wed ug Polskiej Klasyfikacji Dzia alno ci (PKD),ł ł ś
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• zasady sprzeda y lokali u ytkowych,ż ż

• podatki lokalne z tytu u prowadzenia dzia alno ci handlowej, w tym analiza w zakresieł ł ś  
podatków z dzia alno ci detalicznej ma ych i rednich przedsi biorców i dzia alno cił ś ł ś ę ł ś  
du ych sieci handlowych w Gda sku,ż ń

• miejsca pracy tworzone przez ma ych, rednich przedsi biorców oraz przez du e siecił ś ę ż  
handlowe.

Poprosimy te , eby w zwi zku z w/w tematami by y przed o one Komisji materia y –kilkaż ż ą ł ł ż ł  
dni przed wyznaczon  debat .ą ą

Czy s  jeszcze jakie   inne sprawy z Pa stwa strony?ą ś ń

Poniewa  nie  ma,  porz dek  obrad  Komisji  zosta  wyczerpany,  zamykam  posiedzenie.ż ą ł  
Zapraszam  Pa stwa  na  nast pne  posiedzenie,  które  odb dzie  si  20  wrze nia.  Projektń ę ę ę ś  
porz dku dostarczony zostanie Pa stwu do skrytek.ą ń

Na tym posiedzenie zosta o zako czone – godz. 16,30.ł ń

Przewodnicz cyą
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej

Kazimierz Koralewski

Protokó  sporz dzi a:ł ą ł

El bieta Wajs - Deyckż
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